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Sayfa 2

Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Türkiye ekonomisine, milletin 
refah ve huzuruna yönelik her türlü sabotajın hesabı yargı 
önünde sorulacaktır." dedi.

Türkiye’nin Washington 
Büyükelçisi Önal: Trump 
yönetimi ile etkileşimi 
artırmayı hedefliyoruz

Bakan Kacır: 
SİHA'larını, deniz 
platformlarını, kara 
araçlarını, uydularını 
üretebilen bir ülkeyiz
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İslam İşbirliği Teşkilatı (İİT) ve Arap 
Birliği Gazze Temas Grubu Toplantısın 
da  Arap ve İslam ülkeleri Gazze'de 
ateşkesin bozulmasından "ciddi endişe" 
duyduklarını belirtti

Uluslararası Öğrenciler Göç İdaresi 
Başkanlığı’nın İftar Yemeğinde Bir 
Araya Geldi

TÜRKSOY, Nevruz 
vesilesiyle Ankara'da iftar 
düzenledi

MÜSİAD'dan muhalefetin boykot 
çağrısına ilişkin açıklama

TİKA'dan dünyanın dört bir 
yanında Ramazan yardımı

Türkiye 
İhracatçılar 
Meclisi 
(TİM) 
tarafından 
düzenlenen 

Tarım Kurulu Toplantısında Gıda ve 
Tarım İhracatındaki Engeller Masaya 
Yatırıldı

Bakan Yerlikaya: Sokak siyaseti 
meşrulaştırılmak istendi

Türkiye, Gazze’ye yardımların yeniden 
ulaştırılması için hazırlıklarını sürdürüyor

Türkiye, Çin ile 
"tıpta yapay zeka" 
ve "tarım" 
projelerinde 
işbirliği yapacak

TDT Genel Sekreteri 
Hırvatistan'ın İstanbul 
Başkonsolosu ve beraberindeki 
heyeti kabul etti

Dışişleri Bakanı Fidan: 
Cumhurbaşkanımız, Trump’ın 
saygı duyduğu liderlerden biri

Cumhurbaşkanı Erdoğan: Türkiye 
ekonomisine, milletin huzuruna yönelik her 
türlü sabotajın hesabı yargı önünde 
sorulacak

Türkiye’nin Washington Büyükelçisi Sedat Önal, 
ABD Başkanı Donald Trump’ın yönetimi sırasında 
iki ülke arasında etkileşimi daha da arttırmayı 
hede�ediklerini belirtti.

Türkiye İhracatçılar Meclisi (TİM) tarafından 
düzenlenen Tarım Kurulu Toplantısı, tarım ve gıda 
sektörünün ihracat vizyonuna dair önemli 
mesajlara sahne oldu. TİM Başkanı Mustafa 
Gültepe, gıda güvenliği ve tarımsal üretimin 
stratejik önemine dikkat çekerek, bu alandaki güçlü 
sanayi altyapısının ülke ekonomisi için fırsata 
dönüştürülebileceğini söyledi.

İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, Saraçhane'deki gösterilere 
ilişkin yaptığı açıklamada "Ülkemizin huzur ve 
güvenliğini tehdit eden bir süreç yaşandı. Bu süreçte 
sokak siyaseti meşrulaştırılmak istendi. Milletimizin 
kardeşliğine pusu kuruldu. Adalet sokakta değil, 
mahkeme salonlarında tecelli eder" dedi.

Türkiye'nin Kahire Büyükelçiliği, Gazze Şeridi'nin Mısır ile 
olan sınır kapısının açılması durumunda Türkiye'den 
gönderilen insani yardımların derhal Filistinlilere ulaştırılması 
için Mısır tarafında çalışmalarına devam ediyor.

TÜBİTAK ile Çin Ulusal Doğal Bilimler Vakfı 
işbirliği kapsamında kanser ve manyetik rezonans 
görüntüleme alanlarında yapay zeka kullanımının 
yanı sıra sürdürülebilir tarım araştırma projeleri 
de desteklenecek.
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Arap ve İslam ülkeleri bakanlar komitesi, 
Gazze Şeridi'nde ateşkesin bozulmasından 
"ciddi endişe" duyulduğunu bildirdi.

Kırgızistan Cumhuriyeti Ankara Büyükelçiliği, 
Ramazan ayı münasebetiyle Ankara'da yaşayan ve 
eğitim gören Kırgız vatandaşlarına yönelik geleneksel 
i�ar programı düzenledi.

Ticaret Bakanı Ömer Bolat, "Türkiye olarak, 
Bulgaristan ile ikili ticaret hacmini 10 milyar 
dolara çıkarmayı ortak hedef olarak belirleme 
tekli�nde bulunduk." ifadesini kullandı.

Gümrük ve Turizm İşletmeleri Ticaret A.Ş. (GTİ)'nin 2025 
yılı Olağan Genel Kurul Toplantısı, TOBB İkiz Kuleler'de 
gerçekleştirildi.

Ankara’da öğrenim 
gören uluslararası 
öğrenciler, Göç 
İdaresi Başkanlığı 
tarafından 
düzenlenen i�ar 
programında bir 
araya geldi

Türk İşbirliği ve Koordinasyon Ajansı 
Başkanlığı (TİKA) dünyanın dört bir yanında 
Ramazan yardımlarına devam ediyor.

Müstakil Sanayici ve İşadamları Derneği 
(MÜSİAD), muhalefetin boykot çağrısına ilişkin 
yazılı açıklama yayımladı.

Türkiye'nin ilk uçak fabrikası olan ve 
yeniden kurulan TOMTAŞ Havacılık ve 
Teknoloji AŞ, "süper teşvik" desteğiyle jet 
eğitim ve ha�f taarruz uçağı HÜRJET'in 
üretimine katkı sağlayacak.

Bakan Bolat: Bulgaristan ile 
ticaret hacmini 10 milyar 
dolara çıkarmayı ortak hedef 
olarak belirleme teklifinde 
bulunduk TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu ve 137 

Oda-Borsa'nın Ortak Şirketi GTİ'nin Genel 
Kurulu Gerçekleşti

Kırgızistan Cumhuriyeti Ankara 
Büyükelçiliği Ramazan Ayı 
Münasebetiyle İftar Programı Düzenledi

HÜRJET "süper teşvik" 
ile kanatlanacak
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Dışişleri Bakanı Hakan Fidan, Cumhurbaşkanı 
Erdoğan ve ABD Başkanı Donald Trump'ın telefon 
görüşmesinin olumlu olduğunu belirterek, "Sayın 
Cumhurbaşkanımız, Başkan Trump'ın saygı duyduğu 
liderlerden birisi." dedi.

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet 
Fatih Kacır, artık kendi SİHA'larını, 
eğitim uçaklarını, helikopterlerini, 
deniz platformlarını, kara araçlarını, 
uydularını geliştirebilen ve üretebilen 
bir ülke olduklarını belirtti.
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umhurbaşkanı ve AK Parti Genel 
Başkanı Recep Tayyip Erdoğan, AK 
Parti TBMM Grup Toplantısı'ndaki 

konuşmasına, tüm vatandaşlara selam ve 
sevgilerini göndererek başladı.

Ramazan ayında İsrail'in tekrar başlayan 
saldırıları altında bulabildikleriyle sahur 
yapan, gün boyu oruç tutan, i�ar eden tüm 
mazlumları, zalime boyun eğmeyen 
ümmetin yüz akı tüm Filistinlileri 
selamlayan Erdoğan, şunları kaydetti:

"Artık uğurlamaya hazırlandığımız 
Ramazan-ı Şerif 'inizi, inşallah bu gece 
idrak edeceğimiz Kadir Gecemizi, pazar 
günü vasıl olacağımız Ramazan 
Bayramı'nızı şimdiden yürekten tebrik 
ediyorum. Rabb'imden bu mübarek 
günlerin hürmetine bizleri a�ı, mağ�reti 
ve bereketi ile kuşatmasını, zulüm 
altındaki kardeşlerimizi bir an önce felaha 
kavuşturmasını niyaz ediyorum. 
Biliyorsunuz sayısız güzelliğin yanı sıra 
Ramazan-ı Şerif 'in bize yaşattığı 
hasletlerden biri de bu ayda paylaşma, 
dayanışma ve kardeşlik ruhunun adeta 
zirveye çıkmasıdır. Asırlardır işte bu ruhla 
kardeşlik hukukumuzu güçlendiriyor, 
sofralarımızla birlikte gönüllerimizi de 
birbirimize ardına kadar açıyoruz."

Erdoğan, teşkilatı, belediyesi, 
milletvekilleri, genel merkezi ve 
kabinesiyle AK Parti ailesi olarak tam 
kadro sahada olduklarını belirterek, "Bu 
muazzam ruh şölenine gölge düşürmeye 
çalışanlara aldırmadan 81 vilayetimizin her 
karışında, Türkiye'nin bütün ilçe ve 
beldelerinde, bütün mahalle ve köylerinde 
bir ay boyunca bir gönüle daha girmek, bir 
garibin daha elinden tutmak, bir ihtiyaç 
sahibinin daha kapısını çalmak, bir yaralı 
kalbe daha dokunmak için koşturan tüm 
yol arkadaşlarıma, özellikle de siz 
milletvekillerimize şükranlarımı 
sunuyorum." ifadelerini kullandı.

"23 yıl boyunca en büyük tepkiyi ve nefreti 
bunlardan gördük"
Grup toplantısında yapacakları istişare ve 
değerlendirmelerin ülke, millet ve 
demokrasi için hayırlara vesile olmasını 
dileyen Erdoğan, şöyle konuştu:

Toplantımıza teşrif eden misa�rlerimize 
sadece katılımlarıyla değil, heyecanlarıyla 
da grup salonumuzu adeta bir bayram 
yerine çeviren genç kardeşlerime hoş 
geldiniz diyor, teveccühleri için kendilerine 
gönülden teşekkür ediyorum. 
Kuruluşundan bugüne AK Parti'ye gönül 
vermiş, hizmet etmiş, katkıda bulunmuş 
yol arkadaşlarımın tamamına sevgilerimi, 
saygılarımı gönderiyorum. Burada bir 
hususa öncelikle dikkati çekmek istiyorum. 
Geçtiğimiz günlerde önceki dönem 
milletvekillerimizle yaptığımız i�arda da 
ifade ettiğim gibi AK Parti'de 'eski' diye bir 
kavrama yer yoktur. Partimizin temsilcisi 
olduğu kutlu davaya inancını ve bağlılığını 
muhafaza eden herkes ezeli ve ebedi AK 
Parti'lidir. Görevler, makamlar, unvanlar 
gelip geçicidir. Asıl olan işte bu şuurla 

ülkemize, milletimize, tüm insanlığa hizmet 
etmek, kalplerde kalıcı yer edinmektir. 
Cumhuriyet tarihinin milletimizden en çok 
teveccüh gören, ülkemize en çok yatırım ve 
eser kazandıran, milletimize her alanda eşi 
benzeri görülmemiş hizmetler veren bir 
partiye başka türlüsü de yakışmaz."

"Yola çıktığımız ilk günden beri biz 
milletimizle gönül bağımızı güçlendirmeye 
çalıştıkça birileri de aramıza girip nifak 
çıkartmanın peşinde koştu" diyen Erdoğan, 
bu çabaların bir kısmının ideolojik 
saplantılardan kaynaklandığını söyledi.

Zaman içinde bu tür endişelerin boş 
olduğunu anlayanların "hata yapmışız" 
deme erdemini gösteremediğini ifade eden 
Erdoğan, "Bize yönelik husumetlerin bir 
kısmı da çeşitli maskeler altında ülkeyi 
sömürenlerin soygun çarkını bozmamızdan 
kaynaklanıyordu. 23 yıl boyunca en büyük 
tepkiyi ve nefreti de bunlardan gördük." 
dedi.

"Gözü dönmüşleri asla unutmadık, 
unutmuyoruz"

"Şurası bir başka hakikattir. Kimi zaman 
Gazi Mustafa Kemal'i, kimi zaman Batı'yı, 
kimi zaman da milletimizin çeşitli 
kesimlerinin inanç ve köken hassasiyetlerini 
istismar eden bu yağmacıların kuyruk acısı 
hala dinmedi" diyen Erdoğan, Türkiye'ye ve 
Türk milletine varoluşsal düşmanlık 
besleyen çevrelerin her iki cenahı da kendi 
amaçları doğrultusunda tepe tepe 
kullandığına dikkati çekti.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Türk 
ekonomisinin batırılması için çalışmak 
dahil beşinci kol faaliyetlerinin bu kadar 
yaygın ve pervasız yürütülmesinin 
gerisindeki sebeplerden biri kendi çıkarını 
her şeyin önünde tutan köksüzlerin sayıca 
fazla olmasıdır." diye konuştu.

Geçen 23 yılda ülkeye ve millete sağladıkları 
kazanımları, söz konusu kesime, bu kesimin 
sabotajlarına ve ihanetlerine rağmen 
başardıklarını vurgulayan Erdoğan, şunları 
kaydetti:

"Evet, bunca yılı yıkılmadan dimdik ayakta 
geçirdik. Ama karanlık cinayetlerle kaos 
çıkarma niyetinde olanları da bize 
cumhurbaşkanı seçtirmemek için darbe 
çığlıkları atanları da FETÖ'nün ihanetlerine 
piyonluk yapıp, tanklarına alkış tutanları da 
terör örgütlerinin sınırlarımıza ve 
şehirlerimize saldırılarından medet 
umanları da asla unutmadık. Aynı şekilde, 
başları her sıkıştığında ülkemize 
uluslararası müdahale çağrısında 
bulunanları, siyasi mücadeleyle 
beceremediklerini ekonomiyi çökerterek 
elde etme hesabı yapanları, her fırsatta 
inanç, köken, siyasi ve sosyal farklılıklar 
üzerinden milleti birbirine düşürmeye 
çalışanları, deprem gibi bir felaketi dahi 
hezeyanlarına alet etmeye kalkanları, 
velhasıl bizi gayrimeşru yollarla alt etmeye 
gayret edenleri, ülkeyi ve milleti ateşe 
atacak kadar gözü dönmüşleri asla 
unutmadık, unutmuyoruz. Hem milletimiz 
hem devletimiz bunların hepsini 
gerektiğinde hesabı tek tek sorulmak üzere 
belleğine kaydetmiştir."

"Türkiye ekonomisine, milletin refah ve 
huzuruna yönelik her türlü sabotajın 
hesabı yargı önünde sorulacaktır"

Erdoğan, konuşmasında, bugüne kadar 
millete edilen hürmetsizliklerin, 

demokrasiye yapılan saldırıların, milli 
iradeye yönelik ihanetlerin hesabının hukuk 
önünde ve meşru zeminde tek tek 
sorulduğunu kaydetti.

"Bundan sonra da Türkiye ekonomisine, 
milletin refah ve huzuruna yönelik her türlü 
sabotajın hesabı yargı önünde sorulacaktır" 
ifadesini kullanan Erdoğan, "İhanete 
bulaşanlar, milletin kardeşliğine pusu 
kuranlar eninde sonunda adalete hesap 
vereceklerdir. Bakın bunun adı kör 
düşmanlık veya rövanşizm değil, milli 
iradenin re�eksi, devlet olmanın gereği ebed 
müddet ilkesinin şartıdır." diye konuştu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, siyasetçi olarak 
herkes gibi insanların da değişeceğini kabul 
ettiğini ve örneklerini gördüklerini 
söyleyerek, "Ama aynı zamanda kuzu 
postuna bürünmüş sırtlanları, sureti haktan 
gözüken �tnecileri, kuşağındaki hançeri 
sırtımıza saplamak için yanımızda, 
yöremizde dolaşan riyakarları da çok ama 
çok iyi biliyoruz." değerlendirmesinde 
bulundu.

Erdoğan, meseleye, Hoca Ahmet Yesevi, 
Yunus Emre, Mevlana, Hacı Bektaş-ı Veli ve 
Hacı Bayram-ı Veli ile daha nice gönül 
sultanlarından aldıkları ilhamla baktıklarını 
dile getirerek, şu ifadeleri kullandı:

"Bu kadim öğreti bize ülkemizdeki 85 
milyonun tamamının insanlık aleminin de 
ulaşabildiğimiz kadarını kucaklamakla 
mükellef olduğumuzu söylüyor. Hukuktaki 
masumiyet karinesi gibi siyasette de beyan 
karinesi esastır. AK Parti'nin kapısını çalıp, 
selam veren herkesi içeriye buyur etmekle 
mükelle�z. Hatta sokak sokak, ev ev dolaşıp, 
insanları bu çatının altına davet etmek en 
başta gelen vazifemizdir. Bize gelen 
insanlara da Allah'ın onlara soracağı 
soruları değil, ülkeyi yönetmekle sorumlu 
bir siyasi teşekkülün mensuplarının soracağı 
soruları yöneltmek mecburiyetindeyiz. Yani 
partimize teşrif eden kişilere inancını, 
kökenini, meşrebini, günahını, sevabını 
değil; ihtiyacını, beklentisini, sıkıntısını 
sorup bunların çözümü için gayret 
göstermekle sorumluyuz. 'Bu asli görevimizi 
asla ihmal etmeden, geçmişten bugüne 
yaşadıklarımızı da hafızamızdan silmeden 
geleceğe doğru en güçlü şekilde nasıl 
yürürüz' İşte bunun arayışında olacağız. AK 
Parti Meclis Grubu'nun üyeleri olarak 
sizlerden bu bakış açısını asla 
kaybetmemenizi istiyorum."

"Türkiye'nin kaderiyle AK Parti'nin ve 
Cumhur İttifakı'nın kaderi iç içe 
geçmiştir"

Cumhurbaşkanı Erdoğan, günlük 
hadiselerin hercümerci içinde asıl 
rotalarından kesinlikle sapmayacaklarını 
vurgulayarak, "Bizim ülkemize kazandıracak 
daha çok eserlerimiz, projelerimiz, 
yatırımlarımız, daha çok hizmetlerimiz var. 
Bunları hayata geçirmek için önce Allah'a, 
sonra da milletimize ve milletimizin bize 
vereceği güçlü desteğe güveniyoruz. 

Sizlerden bu doğrultuda çok daha fazla 
gayret, çok daha yoğun çalışma bekliyorum. 
Uzunca bir süredir dile getirdiğimiz, 
bazılarını rahatsız etse de yaşanan 
gelişmelerin hakikatin ta kendisi olduğunu 
gösterdiği bir tespitimiz var. Türkiye'nin 
kaderiyle AK Parti'nin ve Cumhur 
İttifakı'nın kaderi iç içe geçmiş, bütünleşmiş, 
yekvücut olmuştur. Son dönemde yaşanan 
gelişmeler bu tespiti bir kez daha ve çok 
çarpıcı şekilde ispatlar niteliktedir." 
değerlendirmesinde bulundu.

Cumhur İttifakı olarak Türkiye Yüzyılı 
vizyonuyla 2023 seçimlerini kazandıklarını 
anımsatan Erdoğan, geçen yıl yapılan 
belediye başkanlığı seçimlerinde arzu 
ettikleri neticelere ulaşamadıkları gibi hiç 
olmayacak kayıplarla da karşı karşıya 
kaldıklarını söyledi. Erdoğan, şunları 
kaydetti:

"Bir kısmı 2019 yılına kadar uzanan şu veya 
bu sebepten belediyelerde yaşadığımız 
kayıpların, hem şehirlerimize hem ülkemize 
nasıl büyük maliyetler getirdiğini 
görüyorsunuz. Türkiye bir anda adeta 
belediyeler bağlamında 1989-1994 yılı 
dönemine geri döndü. Şehirlerimiz ve 
oralarda yaşayan on milyonlarca insanımız 
eser ve hizmet namına hiçbir çalışma 
göremedikleri gibi üstüne bir de hakaret 
işitiyorlar. Oy verdiklerinden hizmet 
bekledikleri için aşağılanıyorlar. Yanan 
otobüslerin, çalışmayan merdivenlerin, 
aksayan hizmetlerin suçu bile seçmene 
İstanbullu kardeşlerimize yüklüyorlar.
Belediyelere, milletimizin dişinden 
tırnağından arttırarak ödediği vergilerle 
aktarılan kaynakların eser ve hizmet yerine 
birilerinin şahsi hırsları ve çıkarları için 
kullanıldığı ortaya çıkıyor. Bilhassa 
İstanbul'un büyükşehir ve kimi ilçe 
belediyeleriyle yolsuzluk, hırsızlık, irtikap 
konusunda, a�ınıza sığınarak söylüyorum, 
yamyamlığın kitabını yazdığı anlaşılıyor. 
Üniversite sınavını kazanan yüz binlerce 
gencin hakkının yenildiği usulsüz 
diplomayla başlayıp bütün şehri adeta bir 
ahtapot gibi saran rüşvet ve haraç çarkıyla 
devam eden rezilliklerin boyutu son 
operasyonla beraber gün yüzünü çıkmış 
oldu."

"CHP iddiaları aydınlatmak yerine ucuz 
siyasete yönelmeyi tercih etti"

Cumhurbaşkanı Erdoğan, İstanbul'da yakıt 
tankeriyle milyonlarca liralık sebze ve 
meyve taşındığını, İstanbul halkının en 
mahrem bilgilerinin 3-5 milyon dolar için 
yabancılara peşkeş çekildiğini, tutarı yüz 
milyarlarca lirayı bulan hırsızlıklar ile 
basında ve sosyal medyada halkın parasıyla 
beslenen tetikçilere varıncaya kadar her 
türlü gayrimeşruluk, her türlü hukuksuzluk 
olduğunu belirtti.

"Öyle ki İstanbul'un CHP'li 
belediyelerindeki yolsuzlukları dizi yapmaya 
kalksanız Brezilya dizilerinden daha fazla 
malzemeyle karşılaşırsınız." diyen Erdoğan, 
sözlerini şöyle sürdürdü:

C

Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Türkiye ekonomisine, milletin refah ve 
huzuruna yönelik her türlü sabotajın hesabı yargı önünde sorulacaktır." 
dedi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan: Türkiye ekonomisine, 
milletin huzuruna yönelik her türlü sabotajın hesabı 
yargı önünde sorulacak
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"Üstelik bunlar henüz heybede duran 
büyük turplar ortaya dökülmeden 
CHP'nin bizzat içinden gelen belge ve 
bilgiler ışığında güvenlik güçlerinin ve 
yargının elde ettiği suçlar. Heybedeki 
büyük turplar ortaya saçıldığında 
bunların bırakın milleti, kendi 
yakınlarının suratlarına bakacak yüzleri 
dahi kalmayacak. Ortada bunca 
yolsuzluk, hırsızlık, rüşvet, alavere 
dalavere, sahtekarlık varken hakkı 
hukuku, adaleti dilinden düşürmeyen 
CHP yönetimi iddiaları aydınlatmak 
yerine ucuz siyasete yönelmeyi tercih 
etti. Yargının iddialarının hiçbirine 
cevap veremeyen CHP yönetimi, 
insanları sokağa döküp ülkede kaos 
çıkarmaya çalışarak skandalı örtbas 
etme çabasına girişti. Dikkat buyurunuz; 
çalana değil, yakalayana kızıyorlar. 
Görevini yapanları değil, yolsuzluğa 
bulaşanları savunuyorlar. Belediye 
başkanlarının kurduğu haraç ve rüşvet 
düzeninin bedelini sokaklara döktükleri 
seçmenlerine ödetmeye kalkıyorduk. 
İşbirliği yaptıkları marjinal örgütlerin 
yol açtıkları rezaletleri sahiplenerek 
girdikleri tehlikeli yolu iyice içinden 
çıkılmaz hale getiriyorlar. Daha da ötesi, 
bütün bunların faturasını bize, 
şahsımıza, hükümetimize ve partimize 
keserek gerçekleri ters yüz etmeye 
çalışıyorlar."

"Partiniz içindeki ihbarcılık yarışına 
niçin bizi karıştırıyorsunuz"

"Yolsuzluk ve rüşvet soruşturmasına esas 
olan bilgi ve belgeleri getirenler, 
CHP'lilerin bizzat kendileri" diyen 
Erdoğan, yolsuzluk ve rüşvet parasının 
taksimatında anlaşmazlık çıkınca, 
birilerinin giderek, yargıya olan biteni 
anlattığını söyledi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Karşımızdaki 
tablo şudur, yolsuzluğu yapan, rüşveti 
alan, paraşütle diploma sahibi olup 
yüzbinlerce gencin hakkını yiyenler 
CHP'li. Bu paraların bir kısmını siyasi 
ajandaları için kullanan, bir kısmını da 
kurdukları suç örgütü üzerinden 
şirketlerine aktaranlar da CHP'li. 
Soruşturma başlayınca hem emniyette 
hem savcılıkta itirafçılık sırasına girenler 
CHP'li. Soruşturma derinleştikçe 
savcılığa yeni belge ve bilgi yağdıranlar 
CHP'li. Suç örgütünün medyada ve 
sosyal medyada kullandığı tetikçilerden, 
trol ordularından yılan, yorulan, 
bıkanlar CHP'li." diye konuştu.

CHP'nin kurultayını "Kurultayda şaibe 
var" diyerek mahkemeye şikayette 
bulunanların CHP'li olduğuna dikkati 
çeken Erdoğan, "Dönen dolapları, alınan 
rüşvetleri, yapılan hırsızlıkları ekran 
ekran dolaşıp anlatanlar CHP'li, ama 
suçlu AK Parti. Allah aşkına biz böyle 
bir iç hesaplaşmanın neresinde 
olabiliriz? Sizin paylaşım kavganız 
nedeniyle başlayan yargı sürecini niye 

bize mal ediyorsunuz? Partiniz içindeki 
ihbarcılık yarışına niçin bizi 
karıştırıyorsunuz? Son olayda tıpkı 
�lmlerde olduğu gibi soyguncular 
birbirine girmiş, suç ortakları birbirini 
satmış, gidip polise ve yargıya ihbar 
etmiştir. Şu an bunun artçı sarsıntılarına 
şahit oluyoruz." ifadesini kullandı.

"Sağa sola çamur atmayı bırakın"
Erdoğan, herkes gibi kendilerinin de 
güvenlik güçlerinin ve yargının görevini 
yapmasını, yürütülen soruşturmanın 
neticelenmesini, mahkemeler tarafından 
suçlu bulunanların cezalandırılmasını 
beklediklerini dile getirdi.

Yürütmenin başı olarak her kurumun 
işini en iyi şekilde yapmasını 
gözettiklerini aktaran Erdoğan, 
cumhurun reisi olarak, vatandaşın 
hakkının, hukukunun, evladının 
boğazından kısarak verdiği kaynakların 
"üç beş haydut" tarafından 
gasbedilmemesi için her tür adımın 
atılmasını sağladıklarını vurguladı.
Bunları yaparken, Anayasa'nın verdiği 
yetkilerin, görev ve sorumlulukların 
dışına asla çıkmadıklarının altını çizen 
Erdoğan, sözlerini şöyle sürdürdü:

"Başta mübarezeyi iyice yitiren CHP 
Genel Başkanı olmak üzere CHP 
yönetimine şunu hatırlatıyorum, seviyeyi 
ne kadar düşürürseniz düşürün boşuna. 
Macun bir defa tüpten çıkmıştır. 
CHP'deki iç savaş sebebiyle de olsa 
yolsuzluk çarkınız deşifre olmuştur. 
Pisliklerin üzerini örtemezsiniz. 
Dolayısıyla sağa sola çamur atmayı 
bırakın. Partiniz içerisindeki bilek 
güreşinde bizden destek alma hinliğini 
terk edin. Ağzı bozuk müptezellerle 
sokakları terörize etmekten artık 
vazgeçin. Bodoslama daldığınız çukura 
bizi ve milletimizi çekmeye çalışmayın. 
Şayet kendinize zerre kadar saygınız 
varsa biraz dürüst olun, şe�af olun. 
Sadece koltuklarınızı borçlu olduğunuz 
para babalarına değil, millete karşı 
sorumluluklarınızın olduğunu 
unutmayın."

"Yargı böyle bir kepazeliğin üstünün 
kapatılmasına asla izin vermeyecektir"

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Rus yazar 
Aleksandr Soljenitsin'e atfedilen "Yalan 
söylediklerini biliyoruz, yalan 
söylediklerini biliyorlar, yalan 
söylediklerini bildiğimizi biliyorlar, yalan 
söylediklerini bildiğimizi bildiklerini 
biliyoruz ama hala utanmadan 
arlanmadan yalan söylüyorlar" 
ifadelerinin, yaşananları en iyi şekilde 
anlattığını aktardı.

Erdoğan, "Hem belediyelere çöreklenmiş 
suç örgütünün mensupları hem de CHP 
yönetimi bile bile millete yalan söylüyor. 
Gerçekleri bile bile milletin karşısında rol 
yapıyor, tiyatro oynuyorlar. Yapılan 
hırsızlıkları bile bile insanları 
kandırmaya çalışıyorlar. Ne diyor Ziya 
Paşa? 'En ummadığın keşfeder esrar-ı 
derunun, sen herkesi kör, alemi sersem 
mi sanırsın? Bir gün gelecek sen de 
perişan olacaksın, ey gonca bu cemiyeti 
her-dem mi sanırsın?' Birileri herkesi 
sersem yerine koyarak ortadaki devasa 
bir yolsuzluk ve rüşvet çarkının üzerini 
kapatmaya çalışıyor ama na�le. Ne bu 
millet ne bu devlet ne de bu yargı böyle 
bir kepazeliğin üstünün kapatılmasına 
asla izin vermeyecektir. " dedi.

"CHP'liler hadi bizim söylediklerimizi 
siyasi saiklerle dikkate almıyorlar 
diyelim, tam da adeta yaşanan son 
hadiseleri anlatan CHP'nin merhum 
genel başkanlarından Deniz Baykal'ın 
2005 yılındaki olağanüstü kongre 
konuşmasındaki tespitlerine herhalde bir 
itirazları olmaz" diyen Erdoğan, Baykal'ın 
sözlerini hatırlattı. Cumhurbaşkanı 

Erdoğan, şunları kaydetti:

"Ne diyor merhum Baykal? 'Siyasette 
dürüstlük' diyor. 'Önce ahlak', 'helal 
haram korkusu' diyor. 'Kanuna karşı 
çıkacaksın, ahlaka karşı çıkacaksın, hakka 
karşı çıkacaksın, yetimin hakkına karşı 
çıkacaksın, her babayiğidin harcı mı bu?' 
diyor. 'CHP'de bir daha İSKİ benzeri 
skandallar olmayacak' diyor. 
'Yolsuzluklara karşı mücadelenin savcısı 
da olurum, polisi de olurum' diyor. 
'Gürültü ile gerçekleri bastıramazsınız' 
diyor. 'Bu kadar çamura bulaşmış bir 
belediye başkanını taşımak mümkün 
değildir' diyor. 'Sen o paranla kimi 
ayarlarsın bilmiyorum ama CHP'yi 
ayarlayamazsın' diyor. 'Yüksek disiplin 
kurulu üyemize içi para dolu rüşvet 
çantası gönderdiler' diyor. Velhasıl diyor 
da diyor. Kime diyor? Bir kısmı halen 
partide siyaset yapan CHP'lilere diyor. 
Tüm bunları kime söylüyor? CHP'lilere 
söylüyor. Peki CHP'li yöneticiler ortaya 
dökülen onca rezaletten sonra Sayın 
Baykal'ın bu sözlerini bugün hiç mi 
üzerlerine almıyorlar? 20 yıl sonra aynı 
sahnelere şahit olmaktan hiç mi 
utanmıyorlar? Yazık, inanın çok yazık."

Cumhurbaşkanı Erdoğan, CHP'yi 
eleştirerek konuşmasını şöyle sürdürdü:

"Bu siyaset tüccarlarına bugün şunu 
söylemek mecburiyetindeyim, iyi de daha 
düne kadar millete küfür eden kişileri 
protokolde baş köşeye oturtan siz değil 
miydiniz? 14-28 Mayıs seçimleri 
öncesinde ağzı bozuk tipleri 
kahramanlaştıran siz değil miydiniz? 
Filistin'e destek mitingine katılan 
insanlarımıza saldıran vandalları savunan 
siz değil miydiniz? Gezi olaylarında 
çapulculara 'çiçek çocuklar' diyerek sahip 
çıkan siz değil miydiniz? Banka 
soyguncusu eşkıyaları yıllarca gençlere rol 
model olarak sunan siz değil miydiniz? 
Mehmet Selim Kiraz savcımızın 
katillerini övenlere kucak açan siz değil 
miydiniz? 85 milyonun karşısına çıkıp 
yargı mensuplarımızı hem de evlatlarıyla, 
ailesiyle tehdit eden siz değil miydiniz? 
Cumhur İttifakı ortağımıza ve onun 
saygıdeğer Genel Başkanı'na dil uzatan siz 
değil miydiniz? Milletin inancıyla, 
değerleriyle, kültürüyle kavgalı marjinal 
tipleri partinizde karar mercilerine 
getiren siz değil miydiniz? 'AK Parti'ye oy 
veren herkesin imha edilmesini' 
söyleyebilecek kadar sefalet çukuruna 
batmış alçaklara akıl hocalığı yaptıran siz 
değil miydiniz? Kusura bakmayın, 
pazartesi akşamı yaşanan namussuzluğu 
zehirli dilinizle siz hazırladınız."

"Ahtapotun kollarının nerelere 
uzandığı elbette yakında görülecektir"

İstanbul Büyükşehir Belediyesine (İBB) 
yönelik yolsuzluk ve terör 
soruşturmalarına işaret eden Erdoğan, 
şunları kaydetti:
"Şunu da herkesin bilmesini istiyorum; bu 
rüşvet ve yolsuzluk çarkının içinde 
kimlerin olduğu zamanla şüphesiz ortaya 
çıkacaktır. Başı İstanbul'da olan 
ahtapotun kollarının nerelere uzandığı 
elbette yakında görülecektir. İtira�ar 
geldikçe, yeni deliller bulundukça, 
soruşturmalar derinleştikçe biz de bazı 
şeyleri daha net anlayacağız. İnanıyorum 
ki o zaman mevcut yönetim tarafından 
CHP'nin nasıl tepe tepe kullanıldığını 
daha iyi kavrayacağız. Parayı verenin 
CHP'yi ve mevcut yönetimi nasıl 
parmağında oynattığını inşallah daha net 
görebileceğiz."

Yaşananların, CHP'de ve CHP'nin 
ülkesini ve milletini seven kadrolarında 
bir uyanışa, muhasebeye, öz eleştiriye 
sebep olmasını dileyen Erdoğan, "İnşallah 
bu süreç CHP'yi bir tefekküre, bir iç 
sorgulamaya yöneltir ve ardından 
Cumhuriyet'imize yakışır bir dönüşüme 

vesile olur. Aksi takdirde kifayetsizlerin 
boyunduruğu altındaki CHP, Atatürk 
maskesi ile hırsızlık, çağdaşlık maskesi 
ile ahlaksızlık, modernlik maskesi ile 
değersizlik, siyaset maskesiyle millete 
düşmanlık, sivil toplum maskesiyle 
provokatörlük, gazetecilik maskesiyle 
borazanlık yapanların kalesi olduğu 
müddetçe hiçbir zaman bu ülkenin ve 
milletin partisi konumuna gelemez." 
değerlendirmesinde bulundu.

"Terörsüz Türkiye hedefine bir an 
önce ulaşmaya bakacağız"

Cumhurbaşkanı Erdoğan, kendi iç 
kavgasını Türkiye'nin demokrasi 
sorunu gibi gösterme kurnazlığının, 
CHP'ye sokakta gürültü çıkartmak için 
yeterli olabileceğini ancak gerçek bir 
siyasi teşekkül vasfını asla 
vermeyeceğini vurguladı.

Millete olan saygının bir gerçeği olarak 
CHP'yi aklıselime, sağduyuya, basiret 
ve ferasetle davranmaya davet 
ettiklerini belirten Erdoğan,belirten 
Erdoğan, 

"Bu vahim tablo karşısında biz galeyana 
gelmeyecek, kışkırtmalara kulak 
asmayacağız. 85 milyonun kardeşliğine 
halel gelmesine kesinlikle izin 
vermeyeceğiz. Sabrı kuşanacağız, 
feraseti rehber edineceğiz. Vakarı, 
tevazuyu, bizlere yakışan dik ve 
haysiyetli duruşu göğsümüzde bir şeref 
beratı olarak her zaman gururla 
taşıyacağız." dedi.

"Muhalefetin bizi hapsetmek istediği 
sahte ve sığ gündemlerin peşine asla 
ama asla takılmayacağız. CHP içindeki 
Bizans oyunlarının, kayıkçı 
kavgalarının tarafı olmayacağız." diyen 
Erdoğan, sözlerini şöyle sürdürdü:

"Hep söylediğim gibi biz işimize 
bakacağız, milletimize layıkıyla hizmet 
etmeye bakacağız, Türkiye Yüzyılı'nı 
kardeşlik içinde inşa etmeye bakacağız, 
Terörsüz Türkiye hede�ne bir an önce 
ulaşmaya bakacağız. Şunu lütfen 
unutmayınız, Hak şerleri hayreyler. 
İnşallah buradan da ülkenin ve milletin 
hayrına bir netice çıkacaktır. Türkiye, 
Allah'ın izniyle bu oyunu, bu kirli 
tezgahı da mutlaka bozacaktır. Hiçbir 
kardeşim tereddüt etmesin, sahnelenen 
rezillikler karşısında hiç kimse ö�eye 
kapılmasın, hiçbir yol arkadaşım 
karamsar olmasın, umutsuz olmasın. 
Yarın elbet bizimdir, elbet bizimdir, 
istikbal bizimdir, milletimiz bizimledir. 
Milletimizin hayır duası bizimledir."

Cumhurbaşkanı Erdoğan, AK Parti 
TBMM Grup Toplantısı'nın ardından 
Meclis'ten çıkarken bir gazetecinin 
"Yakın zamanda ABD ziyaretiniz 
olabilir mi?" sorusuna, "İnşallah" 
yanıtını verdi.
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Kırgızistan Cumhuriyeti Ankara Büyükelçiliği 
Ramazan Ayı Münasebetiyle İftar Programı 
Düzenledi
Kırgızistan Cumhuriyeti Ankara Büyükelçiliği, Ramazan ayı münasebetiyle 
Ankara'da yaşayan ve eğitim gören Kırgız vatandaşlarına yönelik geleneksel iftar 
programı düzenledi.

TDT Genel Sekreteri 
Hırvatistan'ın İstanbul 
Başkonsolosu ve 
beraberindeki heyeti 
kabul etti

ürk Devletleri Teşkilatı (TDT) 
Genel Sekreteri Büyükelçi 
Kubanıçbek Ömüraliyev, 

Hırvatistan Cumhuriyeti İstanbul 
Başkonsolosu Dr. Ivana Zerec ve 
Türkiye Kojenerasyon Derneği 
(CogenTURK) yönetimini TDT 
Sekretaryasında kabul etti.

Toplantı, İstanbul Fuar 
Merkezi'nde gerçekleştirilecek 
olan ICCI 2025 - 29. Uluslararası 
Enerji ve Çevre Fuarı ve 
Konferansı'na odaklandı. 

CogenTURK’ün işbirliğinde 
düzenlenen ICCI 2025, enerji ve 
çevre teknolojilerindeki gelişmeleri 
ele almak üzere enerji sektörü 
paydaşlarını bir araya getirmeyi 
amaçlıyor.

CogenTURK temsilcileri 
konferansın hede�eri hakkında 
bilgi verdi ve TDT'nin etkinliğe 
katılımı için muhtemel yolları 
değerlendirdi. Dr. Zerec, 
Hırvatistan'ın enerji ve çevre 
sektörlerinde Türk Devletleri ile 

işbirliğine olan ilgisini iletti. 

Tara�ar ICCI 2025'in enerji ve 
çevre teknolojilerinde uluslararası 
işbirliğini, inovasyonu ve 
sürdürülebilir kalkınmayı teşvik 
etmek için değerli bir platform 
olduğunu ifade ettiler.

Görüşmede ayrıca enerji güvenliği, 
bölgesel bağlantı ve sürdürülebilir 
kalkınma gibi konular ele alınarak 
bu alanlarda işbirliğine dayalı 
çabaların önemi vurgulandı.

T

NKARA (Sivil İnisiyatif) 
Zeliha Sorkunlu/ Kırgızistan 
Cumhuriyeti Ankara 

Büyükelçiliği, ramazan ayı 
münasebetiyle Ankara'da yaşayan 
ve eğitim gören Kırgız 
vatandaşlarına yönelik geleneksel 
"i�ar-uuz acarı" düzenledi. 
Programa Kırgızistan Cumhuriyeti 
Ankara Büyükelçisi Ruslan 
Kazakbaev, Kırgızistan Bolu fahri 
konsolosu Atillahan Kurt, Kurtlar 
Vadisi başrol oyuncusu Polat 
Alemdar olarak bilinen sanatçı 
Necati Şaşmaz, büyükelçilik 
çalışanları ve Ankara beraberinde 
çevre illerden 200'ü aşkın Kırgız 
vatandaşlar katılım sağladı.

Etkinlikte konuşan Kırgızistan'ın 
Türkiye Büyükelçisi Ruslan 
Kazakbayev, tüm Müslümanlar için 
özel bir öneme sahip olan Ramazan 
ayını kutlayarak, Türkiye'deki Kırgız 
Cumhuriyeti vatandaşları arasında 
birlik, beraberlik, anlayış ve 
karşılıklı yardımlaşmanın önemini 
vurguladı.

Büyükelçi Ruslan Kazakbayev 
konuşmasında, "Milli İlham - 

Dünya Mükemmelliği" sloganıyla 
belirlenen Kırgız Cumhuriyeti'nin 
stratejik kalkınma hede�erine, 
Kırgız halkının milli ruhuna ve 
maddi-manevi zenginliklerine özel 
dikkat çekti.

Büyükelçi, Kırgız halkının 
yüzyıllardır verdiği mücadelenin 
sonucu olan Kırgız devletliğinin 
kuruluş tarihi olan özgürlüğe değer 
vermenin önemini vurguladı. 

Çağdaş Kırgız devletçiliğinin 
kurucuları olan milli liderler 
Abdıkerim Sıdıkov, İmanali 
Aydarbekov, Jusup Abdrakhmanov, 
Abdıkadır Orozbekov ve İşenali 
Arabayev'in halka yaptıkları 
hizmetlere değindi. Kırgız 
Cumhuriyeti Cumhurbaşkanı bu 
kişiler hakkında ilgili Kararnameyi 
imzaladı.

Etkinlikte Kırgız halk şarkıları ve 

geleneksel çalgılarla icra edilen 
müzik eserleri seslendirildi. 
Katılımcılar vatanseverlik ve vatan 
sevgisini anlatan şarkılar söyledi.

Etkinliğin sonunda Büyükelçi, 
yurttaşlarla ayrı ayrı bir araya geldi.

Büyükelçi R. Kazakbayev, Nevruz 
Bayramı'nı kutlayarak, ülkedeki 
Kırgız halkının refahını ve 
ekonomisini geliştirmeyi amaçlayan 
devam eden reformlar, 
Büyükelçiliğin Kırgız 

A

vatandaşlarının hak ve çıkarlarını 
koruma çalışmaları, Kırgız-Türk 
ilişkilerinin durumu ve geleceği 
hakkında bilgi verdi.
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Dışişleri Bakanı Fidan: 
Cumhurbaşkanımız, Trump’ın 
saygı duyduğu liderlerden biri
Dışişleri Bakanı Hakan Fidan, Cumhurbaşkanı 
Erdoğan ve ABD Başkanı Donald Trump'ın 
telefon görüşmesinin olumlu olduğunu belirterek, 
"Sayın Cumhurbaşkanımız, Başkan Trump'ın 
saygı duyduğu liderlerden birisi." dedi.

Dışişleri Bakanı Hakan Fidan, 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan ve ABD Başkanı 

Fidan, bazı basın mensuplarıyla dün 
akşam i�ar programında bir araya 
geldi.

Şam ziyareti ve Suriye'deki 
PKK/YPG varlığı hakkında konuşan 
Fidan, ziyaret sırasında öne çıkan en 
önemli başlığın "YPG" meselesi 
olduğunu belirtti.
Fidan, Türkiye'nin önceliği olan tüm 
konuların ve endişelerin gündeme 
getirildiğini kaydederek, "Yeni 
yönetimin SDG’yle yaptığı anlaşma 
bağlamında, örgütün niyetleri, 
kabiliyetleri, enerji kaynaklarının 
kontrolü gibi konularda bizim bakış 
açımızı net şekilde aktardık. Terörle 
mücadelede senelere dayanan 
tecrübemiz ve PKK’ya dair 
bilgilerimiz çerçevesinde endişe 
konusu olabilecek hususların altını 
çizdik. Suriye yönetiminin de 
bizimle aynı niyet ve perspekti� 
paylaştığını gördük." diye konuştu.

"Mevcut yapısı itibarıyla YPG, 
PKK'nın bir mütemmim cüzü. Onu 
tartışmak bile gereksiz." şeklinde 
konuşan Fidan, örgütün anlaşma 
çerçevesinde nasıl adım atacağı ve 
takvimin nasıl olacağı gibi konuların 
Şam'da ele alındığını hatırlattı.

Fidan, "Örgütün askeri 
kabiliyetlerinin yok edilmesinin 
bizim için önemli bir husus 
olduğunun altını çizdik. Bunun 
sağlanması için tabii ki bazı hususlar 
ön plana çıkıyor. Bunlardan birincisi 
emir komuta meselesi. Mevcut 
unsurların kendini feshetmesi, 
merkezi hükümetin kontrolüne 
girmesi çok önemli bir şart." 
ifadelerini kullanarak, silah, füze 
üretimi, hava savunma sistemleri 
gibi kritik yeteneklere sahip 
olmalarının ise asla kabul edilemez 
olduğunu vurguladı.

Bir diğer konunun da YPG'ye 
dışarıdan katılanlar olduğuna 
dikkati çeken Fidan, şunları 
kaydetti:

"Bunlara asla yer yok. Var olan 
unsurlar çözülsünler, silah bırakıp 
kendilerini lağvetsinler ve merkezi 
hükümetin tam kontrolü altına 
girsinler, bu bir zorunluluk. Merkezi 
hükümet, emir komutayı alabilecek 
yeterlilik sahibi olmalı."

Fidan, ilerleyen süreçte tüm 
gelişmelerin yakından takip 
edileceğini, süreç içerisinde ihtiyatlı 
olmak ve kontrolü elden 
bırakmamak gerektiğini ifade 

ederek, sürecin çok yakından takip 
edileceğini yineledi.

Suriye'de yaşayan Kürtlere, Esed 
döneminde verilmeyen hakların 
verilmesi gerektiğinin, herkese eşit 
vatandaş muamelesi yapılmasının 
elzem olduğunun altını çizen Fidan, 
Suriye yönetiminin de bu konuda 
oldukça hassas olduğunu aktardı.

Bakan Fidan, üzerinde çalıştıkları diğer 
konunun da "yerinden edilen 
Suriyelilerin yurduna dönmeleri 
meselesi" olduğunu söyleyerek, "güven 
tesis edilen bir ortamda, silahlı 
örgütlerin yaşam alanı 
bulamayacağına" işaret etti.

Türkiye'nin, Suriye'nin birliğini ve 
bütünlüğünü her platformda dile 
getirdiğine değinen Fidan, "İçerideki 
silahlı grupların kendilerini feshedip 
merkezi hükümete bağlanmaları, 
ülkedeki birlik ve beraberlik havasını 
olumlu etkileyecektir. Aynı şekilde, 
YPG ile merkezi hükümetin vardığı 
mutabakat neticesinde, YPG'nin bütün 
varlığını ve otoritesini merkezi 
hükümete devretmesi yönünde atılacak 
adımlar somutlaştıkça, Suriye 
içerisindeki birlik ve bütünlüğün 
sağlanacağını düşünüyorum." dedi.

ABD'nin, Suriye'den çekilmesi

Fidan, ABD askerlerinin Suriye'deki 
varlığının devam etmesinin, ABD 
Başkanı Donald Trump'ın öncelikleri 
arasında olmadığının görüldüğünü, 
PKK'nın Suriye'deki varlığının DEAŞ 
cezaevleri üzerinden meşrulaştırmaya 
çalışıldığını belirtti.

Bu konuyla ilgili önlemler alındığına, 
bölge ülkelerinin DEAŞ ile mücadele 
etmesi gerektiğine dikkati çeken Fidan, 
bu yönde çaba sarf edildiğini, Ürdün, 
Irak, Lübnan ve Suriye ile Amman'da 
düzenlenen toplantıda bu yönde somut 
kararlar alındığını anımsattı.

Fidan, "Bir yandan da Amerikan 
ordusunun Suriye’deki varlığının bir 
maliyeti olması söz konusu. Amerikan 
kamuoyunda ABD ordusunun 
Suriye’deki varlığının devam 
ettirilmesinin yararı sorgulanır hale 
geldi. Önceden Suriye’de İran, Rusya ve 
Esed rejimi faktörleri vardı. Ancak şu 
anda konjonktür değişti. ABD 
askerlerinin varlığının devamı 
konusunda Başkan Trump’ın ikna 
olması gerekiyor. Amerika ordusunu 
çekerse, bu onlar için daha az maliyetli 
olacaktır." diye konuştu.

DEAŞ kaynaklı tehditleri bertaraf 
etmede bölge ülkeleri ortak hareket 
edecek

Bakan Fidan, DEAŞ'a karşı bölgesel 
mücadele konusunda, "Kendi 
meselelerimizi kendimiz çözmeliyiz." 
vurgusunu yaparak, Ürdün’de beş 
ülkenin bir araya geldiğini, ortak 
operasyon ve istihbarat amaçlı bir 
merkez kurulacağını hatırlattı.

Bunun için teknik ekiplerin çalıştığını 
kaydeden Fidan, şunları aktardı:

"Bizim çalışmamız bitmek üzere. 
Sonrasında diğer ülke heyetleri ile bir 
araya gelerek ortak bir mekanizma 
kuracağız. Her ülke elindeki istihbarat 
bilgilerini paylaşarak, DEAŞ’tan 
kaynaklanan tehditleri bertaraf etme 
konusunda ortak hareket edecek. 

Benim Türkiye olarak belli bir askeri 
kabiliyetim var. Ürdün’ün var, Irak’ın 
var… Gerektiğinde DEAŞ’a karşı bu 
kabiliyetler devreye girecek. 
Operasyon yapılacak. Bilgi 
paylaşılacak."

Fidan, Türkiye'nin ortak çalışma 
yürüttüğü ülkelerin Suriye ile sınırı 
olduğunun ve Suriye'nin egemenliği ve 
toprak bütünlüğünü sağlamak için bu 
türden çalışmaların oldukça önemli 
olduğunun altını çizdi.

El-Hol Kampı

El-Hol Kampı'nın çok çalışılan, 
"çözüme en yakın konulardan birisi" 
olduğuna dikkati çeken Fidan, 40 bin 
civarında nüfusun olduğunu hatırlattı.

Fidan, gerek Iraklıların gerekse 
Suriyelilerin kendi vatandaşlarını 
almak için güçlü bir irade ortaya 
koyduğuna belirterek, kampın 
kontrolü PKK/YPG'deyken kamptan 
çıkışların yavaş olduğunu söyledi.

Bakan Fidan,"Ancak artık Iraklılar da 
Suriyeliler de vatandaşlarını alabilirler. 
Ancak cezaevinde kalanların başka bir 
formülle çözülmesi gerek. Onların 
cezaevinde kalması gerekiyor. O 
hususta çalışmalarımıza devam 
edeceğiz." şeklinde konuştu.

Türkiye-ABD ilişkileri

Bakan Fidan, "Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan ile ABD Başkanı 
Trump'ın telefon görüşmesinin olumlu 
olduğunu" bildirerek, şöyle devam etti:

"Sayın Cumhurbaşkanımız, Başkan 
Trump'ın saygı duyduğu liderlerden 
birisi. Bunu da telefon görüşmesinde 
açıkça ortaya koydu zaten. Görüşmede 
sayın Cumhurbaşkanımız, Türkiye’nin 
terörle mücadele konusundaki 
beklentileri ile savunma sanayii 
işbirliğindeki kısıtlamaların 

kaldırılmasının önemini 
vurguladı. 

Ukrayna’daki barışın önemini bir 
kez daha tekrar etti. Sayın 
Trump'ın yaklaşımı da oldukça 
pozitif oldu. Sayın 
Cumhurbaşkanımız ile beraber, iki 
ülke arasındaki sorunları çözmek 
istiyor. Biz de muhataplarımız ile 
bunun için çalışıyoruz."

Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın olası 
ABD ziyaretine de değinen Fidan, 

"Sayın Cumhurbaşkanımızın olası 
ziyaretinden önce biz Dışişleri 
Bakanları düzeyinde bir çalışma 
yaparız. Sayın Cumhurbaşkanımız 
ABD ziyaretine olumlu yaklaşıyor. 
Ancak, şu anda net bir tarih 
tela�uzunda bulunmadık." 
ifadelerini kullandı.

Fidan, ABD'nin Hasımlarına 
Yaptırımlar Yoluyla Karşılık Verme 
Yasası'na (CAATSA) yönelik, Biden 
yönetimiyle yaptırımların 
kaldırılmasına ilişkin kapsamlı 
görüşmeler yapıldığını hatırlatarak, 

"Yeni yönetim ile de bu konuları 
detaylı bir şekilde ele alacağız. Tabii 
burada konuşulması gereken teknik 
konular var. Bu yaptırımların 
kaldırılması hususunda 
Amerikalıların bir istisna yapma 
yetkisi var mı? Kendi iç hukuk 
sistemleri bu yönde bir karar 
alabilecek mi? Bu konuları ayrıntılı 
bir şekilde görüşeceğiz." dedi.

"Soykırımı durdurmak için 
elimizden geleni yapacağız"

İsrail'in yaklaşık elli yıldan beri 
Suriye'nin güneyini işgal altında 
tuttuğuna dikkati çeken Fidan, 
"Günümüzde de bunu genişletmeye 
çalışıyor. Ezidiler, Dürzüleri 
gündeme getirerek, çeşitli bahaneler 
öne sürerek silahsız bir bölge ilan 
etme arayışı var. " diye konuştu.

Fidan, oluşturulan platformlarda bu 
konunun gündeme getirilmesi ve 
kesin bir dille reddedilmesinin 
önemli olduğuna değinerek, şunları 
kaydetti:

"Amman'daki beşli platformda, 
İslam İşbirliği Teşkilatı (İİT) 
platformunda, Arap Ligi 
platformunda, her platformda bu 
İsrail yayılmacılığı reddediliyor. 

İsrail'in Suriye'deki topraklardan 
önümüzdeki dönemde nasıl 
çıkartılacağı meselesi, Suriye 
hükümetinin üzerinde durup, 
uluslararası toplumla beraber 
yönetmesi gereken bir konu."
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Dışişleri Bakanı Fidan, İsrail'in 
Gazze'ye son dönemdeki 
saldırılarına ilişkin, 
"'Netanyahu'nun zihninde 
ateşkesi bozma düşüncesi 
olduğunu biliyoruz.' 

diye uzun zamandır söylüyoruz. 
Bütün emareler bunu 
gösteriyordu. 500 insanı şehit 
ederek ateşkesi resmen bozdu ve 
bombalamaya devam edecek 
gibi gözüküyor." şeklinde 
konuştu.

Fidan, Gazze'de son yaşananlarla 
ilgili Mısır'ın başkenti Kahire'de 
23 Mart'ta bir toplantı 
yapılacağını aktararak, "İİT-Arap 
Ligi Gazze Temas Grubu olarak 
bir araya geliyoruz. Bu 
toplantıda İİT toplantısında 
kabul edilen Gazze planının 
hayata geçirilmesi için 
atılabilecek adımları ele alacağız. 
Soykırımı durdurmak için 
elimizden geleni yapacağız." 
ifadelerini kullandı.

Filistin meselesinin daha büyük 
kırılmaları beraberinde 
getireceğini düşündüğünü 
söyleyen Fidan, "(İsrail) Orada 
mevzi bir başarı elde ediyor gibi 
gözükebilirler yüz binlerce 
insanı katlederek, ama başka 
türden risklerin kapısı çok ciddi 
açılıyor. Yani daha farklı bölgesel 
kırılmalar, çatışmalar riski de 
ortaya çıkıyor." dedi.

Cenevre'deki Kıbrıs toplantısı

Fidan, 17-18 Mart'ta Birleşmiş 
Milletler (BM) Genel Sekreteri 
Antonio Guterres'in 
himayesinde Cenevre'de 
düzenlenen genişletilmiş 
formattaki Kıbrıs toplantısına 
ilişkin, "BM Genel Sekreteri 
gerçekten bizim takdir ettiğimiz, 
nitelikli bir lider. Uluslararası 
sistemin bir noktaya kadar 
vicdanını da yansıtan bir 
makam. Kıbrıs meselesiyle ilgili 
bu gayriresmi toplantı tekli�ni, 
yapıcı tutumumuzu göstermek 
adına Cumhurbaşkanımız kabul 
etti." diye konuştu.

Guterres'in Kolombiya eski 
Dışişleri Bakanı Maria Angela 
Holguin Cuellar'ı Kıbrıs 
konusunda Şahsi Temsilci olarak 
atadığını hatırlatan Fidan, şöyle 
devam etti:
"Kolombiya eski Dışişleri Bakanı 
geldi baktı, altı ay süreyle bütün 
tara�arla konuştu ve bir rapor 
hazırladı. Bu rapor da kayda 
geçti, dedi ki 'İki taraf arasında 
ortak zemin yok.' Şimdi bu ne 
demek? Bizim yıllardır 
savunduğumuz bir konu var. 
Adada iki toplumun kendi 
başına, kendi kurumlarıyla ayrı 
ayrı yaşıyor olması gibi bir 
gerçeklik var. Bunlardan birinin 
devlet olarak tanınıp her türlü 
imkana erişmesi, diğerinin 
tanınmaması adadaki 
adaletsizliğin temel sebebidir. Bu 
adaletsizliğin mutlaka 
giderilmesi lazım. Biz geçmişte 
uluslararası sistemin 

hakemliğine güvenerek hazırlanmış 
BM çözüm taslaklarına tamam 
dedik ama Rumlar buna 
yanaşmadılar. Bugün artık sahada 
başka bir durum var. Bu durum, 
siyasi çözüm arayışlarına yansımak 
zorunda."

Rusya-Ukrayna Savaşı  

Fidan, Rusya-Ukrayna Savaşı'yla 
ilgili gündemde "barış antlaşması 
ve ateşkes antlaşması" olmak üzere 
iki konu olduğuna işaret ederek, 
"Sayın Trump ve Sayın Putin’in 
(Rusya Devlet Başkanı Vladimir 
Putin) görüşmesinden ateşkes 
konusunda tam bir netice çıkmadı.

Sürecin başlamasını ve ilerlemesini 
sağlayacak bazı adımlar sunuldu. 
Enerji alanları hedef alınmasın, 
gemilerin seyrüsefer güvenliği 
sağlansın, esir takası yapılsın gibi 
�kirler öne atıldı. Bunlar kabul 
edildi. Tam ateşkes için ise 
çalışmalar sürüyor." şeklinde 
konuştu.

Türkiye olarak, 
Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın da iki 
tarafın üzerinde mutabık kaldığı bir 
anlaşmaya katkı vermek istediğine 
değinen Fidan, "Bizim için önemli 
olan iki tarafın mutabık kalacağı bir 
anlaşma. Bu konuda üzerimize 
düşeni yapmaya hazırız. Ama şu 
anda gördüğünüz tartışmaların 
çoğu, güvenlik garantileri başlığı 
altında yapılan konular." ifadelerini 
kullandı.

Bakan Fidan, "Teorik olarak 
söylüyorum, tara�ar ileriki bir 
aşamada bir barış gücü 
oluşturulmasında mutabık 
kalırlarsa biz katkı sunabiliriz. Ama 
şu noktanın altını çiziyoruz: İki 
tara�an birinin zorlayıcı 
girişiminin bir parçası olmakla, 
mutabık kalınmış bir çözümün 
parçası olmak farklı şeylerdir. Biz 
ikinci seçenekte varız." dedi.

Avrupa Güvenlik Mimarisi

Fidan, AB'nin üç ay öncesine kadar 
geliştirdiği mekanizmalar içinde 
Türkiye'yi "çok fazla görmek" 
istemediğini vurgulayarak, "Avrupa 
Birliği üyelerine has bir 
mekanizmaydı. Biz de her zaman 
NATO içerisinde Avrupa Birliği'nin 
bir blok olarak değil de bütün 
NATO ülkelerinin ortak bir şekilde 
tehdit tanımlarının geçerli olduğu, 
çıkarlarının gözetildiği bir işbirliği 

ortamı ve mekanizma 
öneriyorduk." diye konuştu.

Bunun süregelen bir tartışma alanı 
olduğunu aktaran Fidan, Ankara 
dışında İngiltere, Norveç, Kanada 
gibi ülkelerin de sonradan bu 
tartışmaya katıldığını anlattı.

Fidan, bu tartışmanın şimdi her 
zamankinden daha önemli bir hale 
geldiğinin altını çizerek, 

"Şimdi iki tane konu var. Birincisi, 
eski düzene göre Avrupa kendini 
yapılandırırken neye bakmalı? 
Çünkü, düzen üzerinde tehditler 
var, ama düzen bozulmadı. Yani 
Amerika resmi olarak NATO’dan 
çıkmadı, birliklerini çekmedi, 
füzelerini geri almadı. Her şey 
duruyor. Sadece Rusya’yla yaptığı 
angajmandan sonra ortaya çıkan 
bir alarm durumu var Avrupa'da. 
Şimdi, belli konuları çok erkenden 
tartışmak bile istemiyorlar." 
şeklinde konuştu.

ABD'nin Avrupa güvenliğiyle, 
NATO’yla ilişkisinin aynı düzeyde 
devam etmesi halinde Avrupa'nın 
kendi güvenlik yapılanmasını buna 
göre oluşturacağına işaret eden 
Fidan, ABD'nin tamamıyla 
olmadığı bir yerde ise bu sefer yeni 
bir yol izleneceğine değindi.

"Avrupa, ABD'ye bağımlı olmak 
istemiyor"

Fidan, "Cin şişeden çıktı" sözünü 
anımsatarak, "Avrupalılar artık 
Amerika'nın yüzde yüz güvenlik 
şemsiyesine bağımlı olmak 
istemiyorlar. Bunun 
sürdürülebilirliğine inanmıyorlar." 
ifadelerini kullandı.

Avrupa'nın kendi güvenliğini bu 
derece riske atmamaları 
gerektiğini düşündüğünü söyleyen 
Fidan, "Bu düşünce matematik 
olarak öteden beri vardı, ihtimal 
olarak, ama bir gerçeklik olarak 
kendini hissettirmediği için 
politika yapıcıları bu noktada adım 
atmaya itmiyordu. Ama şu anda 
ilk defa kendini bu kadar yakın ve 
yakıcı hissettiriyor. Şimdi politika 
yapıcıları da bu konuda gerçekçi 
adım atmaya yöneliyorlar." dedi.

Fidan, her iki düzlemde 
Türkiye’yle ne kadar yakın 
çalışılacağı, ne kadar çalışmak 
isteneceği, rollerin ne olacağı ve 
Ankara'nın neler önerebileceği ve 

tartışmaya ne kadar katkıda 
bulunabileceğinin çok dinamik 
bir süreç olduğunu bildirdi.

İdeal olanın, AB üyesi olup bu 
konuları daha bütüncül bir 
şekilde, ekonomisiyle, siyasetiyle, 
güvenliğiyle hep beraber iç içe 
yönetmek olduğunu vurgulayan 
Fidan, 

"Cumhurbaşkanımız bunu ideal 
bir çözüm olarak görüyor. Ama 
Avrupa Birliği'nin bu konudaki 
çekinceleri halihazırda yerinde 
duruyor." diye konuştu.

Fidan, AB'nin Türkiye ile 
ilişkileri "daha da ileri taşıma 
konusunda durduğu" bir yer 
olduğunu belirterek, 

"Bunun gerektiğine de 
inanıyorlar ve bu noktada 
birtakım adımları nasıl atarız 
diyorlar. Bazı ülkeler bu konuyu 
engellemeye çalışabilir mi? Evet. 
İşte, Avrupa'nın güvenliği diğer 
geri kalan ülkeler için ne kadar 
ciddi burada göreceğiz. Yani 
bunu kaldırmak için bir adım 
atacaklar mı atmayacaklar mı?" 
şeklinde konuştu.

Avrupa'nın vize politikası

Vize konusunda 2 ayrı mesele 
olduğunu aktaran Fidan, 
birisinin mevcut vize süreçleriyle 
ilgili olarak başvuruların 
reddedilmesi, az vize verilmesi 
veya sürecin çok uzun sürmesi 
ile alakalı, diğerinin ise ileri bir 
vadede vize serbestisi sağlanması 
olduğunu söyledi.

Fidan, Avrupa ülkelerinden vize 
sorunuyla ilgili izah istendiğinde, 
"Biz verdiğimiz vizelerin en 
fazlasını Türkiye'ye veriyoruz." 
cevabının alındığını kaydetti.

Oransal olarak bakıldığında 
yıllardır alınan başvurular ile 
reddedilen vize oranlarının 
değişmediğini vurgulayan Fidan, 
Türkiye'den yapılan turist vizesi 
başvurularında ciddi bir artış söz 
konusu olduğunu dile getirdi.

Fidan, vize haklarının suistimal 
edildiği ile alakalı da Avrupalılar 
tarafından gündeme getirilen 
bazı iddialar olduğuna değinerek 
"Geldiğimiz noktada, bizim 
Avrupa'yla vize serbestisine 
geçmemiz gerekiyor." dedi.

Bunun olması durumunda vize 
süreçleriyle ilgili sorunların da 
ortadan kalkacağını söyleyen 
Fidan, "Vize rejimi devam ettiği 
sürece, Türkiye'nin artan talebine 
vize mekanizmasıyla cevap 
verilmesi mümkün değil." diye 
konuştu.

Fidan, çözümün vize serbestisi 
olduğunun altını çizerek, bunun 
çözülmesinin düşünüldüğüne ve 
ekonomideki iyileşmeye paralel 
olarak bunu da hayata 
geçirmenin gerekliliğine dikkati 
çekti.
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Türkiye’nin Washington Büyükelçisi 
Sedat Önal, ABD Başkanı Donald 
Trump’ın yönetimi sırasında iki ülke 
arasında etkileşimi daha da 
arttırmayı hedeflediklerini belirtti.

Bakan Bolat: Bulgaristan 
ile ticaret hacmini 10 
milyar dolara çıkarmayı 
ortak hedef olarak 
belirleme teklifinde 
bulunduk

Ticaret Bakanı Ömer Bolat, "Türkiye olarak, Bulgaristan ile ikili ticaret hacmini 10 milyar 
dolara çıkarmayı ortak hedef olarak belirleme teklifinde bulunduk." ifadesini kullandı.

Türkiye’nin Washington 
Büyükelçisi Önal: Trump 
yönetimi ile etkileşimi 
artırmayı hedefliyoruz

T
nal, Atlantik Konseyi tarafından 
başkentte düzenlenen “Yeni 
dönemde ABD-Türkiye ilişkileri” 

konulu konferansta konuştu.

İki ülke arasındaki ilişkilerin özellikle 
Soğuk Savaş döneminde NATO 
mütte�kliği üzerinden önemli bir sınav 
verdiğini kaydeden Önal, ancak 11 Eylül 
saldırıları sonrası ve Arap Baharı denilen 
dönemde bazı zorluk ve ayrışmalar 
yaşandığını anımsattı.

Önal, yeni Trump yönetimi döneminde 
iki ülke arasında etkileşimi daha fazla 
artırmayı hede�ediklerini, bu bağlamda 
şu ana kadar Cumhurbaşkanı ve Dışişleri 
düzeyinde dostane ve yapıcı temas ve 
görüşmelerin gerçekleştiğini ifade etti.

Yakın gelecekte iki ülke arasında yeni üst 
düzey angajmanlar da planladıklarını 
bildiren Önal, “NATO mütte�kleri 
olarak, savunma ve güvenlik iş birliği her 
zaman ikili ilişkimizin önemli bir boyutu 
olmuştur, özellikle mevcut koşullar 
altında, artırılmış koordinasyon ve 
dayanışma daha da önemli hale 
gelmiştir.” diye konuştu.

Önal, Türkiye için Ukrayna ve Gazze’deki 
savaşların sona erdirilmesi ve Suriye’de 
bölge için güvenli bir yönetim kurulması 
çabaları üzerine işbirliklerinin çok 
önemli olduğunu vurgulayarak, ABD’de 
yeni yönetimin Ukrayna’da diplomatik 
çözüm bulma arayışından dolayı 
memnun olduklarını söyledi.

Türkiye’nin Ukrayna’daki krizin 
sonlandırılmasına katkıda 
bulunabileceğine değinen Önal, Gazze 
konusunda da, "Türkiye, Gazze'de trajik 
insani kayıplara ve yıkıma son vermek 
için sürdürülebilir bir ateşkes 
sağlanmasında rol oynayabilir, iki 
devletli bir çözümün önünü açmak için 
bölgesel sahiplenme ilkesine uygun 
olarak sorumluluk almaya hazır.” 
ifadelerini kullandı.

Önal, “Türkiye, kendi coğrafyasında, 
Suriye'den Libya'ya, Ukrayna'dan 
Gazze'ye kadar çok sayıda istikrarsızlık 
çatışması kaynağıyla çevrili olması 
nedeniyle bölgesel istikrar söz konusu 
olduğunda bir mihenk taşı gibidir.” 
değerlendirmesinde bulundu.

Türk-Amerikan ilişkilerinde “stratejik 
işbirliği mekanizması” denilen düzenli 
istişareler için kurumsal bir çerçeveye 
sahip olduklarını ifade eden Önal, 
“2021'den bu yana bu mekanizma, 
terörizmle mücadele, savunma işbirliği, 
ticaret ve sanayi dahil olmak üzere çok 
çeşitli konularda verimli tartışmalar için 
etkili olmuştur.” dedi.

Önal, konuşmasının sonunda, iki 
ülkenin birbirlerinin hassasiyetlerini 
dikkate alarak her düzeyde açık yürekli 
bir diyalog içinde olmaları halinde 
ilişkilerinin büyük bir gelecek vaat 
edeceğinin altını çizdi.

icaret Bakanı Ömer Bolat, 
beraberindeki heyetle Sofya'ya 
gerçekleştirdiği ziyaret kapsamında 

Bulgaristan Ekonomi ve Sanayi Bakanı Petar 
Dilov ile bir araya geldiklerini belirterek, 
"Türkiye olarak, Bulgaristan ile ikili ticaret 
hacmini 10 milyar dolara çıkarmayı ortak 
hedef olarak belirleme tekli�nde bulunduk." 
ifadesini kullandı.
Bolat, sosyal medya hesabından, Bulgaristan 
programına ilişkin bilgi verdi.

İş dünyası temsilcileri ve ihracatçılarla 
Sofya'da çeşitli temaslarda bulunduklarını 
aktaran Bolat, burada ülkenin Ekonomi ve 
Sanayi Bakanı Dilov ile Türkiye-Bulgaristan 
Ticaret Heyeti ve B2B Toplantısı 
gerçekleştirdiklerini bildirdi.

Bolat, toplantının, Türkiye İhracatçılar 
Meclisi (TİM) ile Bulgar-Türk Ticaret ve 
Sanayi Odası (BULTİŞAD) tarafından 
organize edildiğine işaret ederek, "Türk ve 
Bulgar iş dünyalarının katıldığı toplantıda 
mevcut işbirliği fırsatlarını, ikili ticaret 
hacmimizi artırabilecek adımları, iş 
dünyalarımızın ortak şekilde hayata 
geçirebileceği projeleri ele aldık. Türkiye 
olarak, dost ve komşumuz Bulgaristan ile 
her alanda olduğu gibi ticari ve ekonomik 
alanda da işbirliğimizi güçlendirmeyi 
arzuluyoruz. Bu doğrultuda 7,8 milyar 
dolarlık ticaret hacmimizi daha da 
artırmayı, karşılıklı yatırımları ve projeleri 
çeşitlendirmeyi hede�emekteyiz. İş 
dünyalarımızı bir araya getiren toplantının 
ikili ilişkilerimizi daha da güçlendireceği 
inancındayız." değerlendirmesinde bulundu.

"Gümrük Birliği'nin güncellenmesi 
ilişkilerimize olumlu yansıyacak"

Bolat, Bakan Dilov ile heyetler arası 
görüşme de yaptıklarına dikkati çekerek, 
şunları kaydetti:
"Türkiye olarak, Bulgaristan ile ikili ticaret 
hacmini 10 milyar dolara çıkarmayı ortak 
hedef olarak belirleme tekli�nde bulunduk. 
Bulgaristan'a en fazla yatırım yapan ülkeler 
arasında yer alan Türkiye, bu ortaklığı ve 
işbirliğini daha da derinleştirmeyi 
hede�emektedir. Bu çerçevede 
Kapıkule-Kapitan Andreevo ve 
Hamzabeyli-Lesovo gümrük kapılarında 
sürdürülen iyileştirme projelerini hem 
�ziksel kapasitenin artırılması hem de 
işlemlerin hızlandırılması bakımından 
önemli buluyoruz. Gümrük Birliği'nin 
güncellenmesinin hem Bulgaristan ile ikili 
ticaretimize hem de Avrupa Birliği ile 
ilişkilerimizin çeşitlendirilmesine olumlu 
yansıyacağına inanıyoruz."

Heyetler arası görüşmelerin ardından Türk 
ve Bulgar iş insanlarının B2B toplantılarını 
sürdürdüğünü ve �rmaların bulunduğu 
stantları gezdiğini belirten Bolat, 3 gün 
devam edecek bu görüşmelerin iki ülke iş 
dünyası için hayırlı olması temennisinde 
bulundu.

Başbakan Jelyazkov, Bolat ve 
beraberindeki heyeti kabul etti

Bolat, ziyaret kapsamında Bulgaristan 
Başbakanı Rosen Jelyazkov tarafından kabul 
edildiklerini de ifade etti.

Başbakan Jelyazkov ile yaptıkları görüşmeye 
ilişkin bilgi veren Bolat, şu değerlendirmede 
bulundu:

"Türkiye ve Bulgaristan arasındaki ikili 
ticaret hacmini 10 milyar dolara çıkarma 
hede�mizi, karşılıklı yatırımları, iş 
dünyamızın ortaklığını, gümrük 
kapılarımızda devam eden yenileme 
çalışmalarını ve Avrupa Birliği (AB) Yeşil 
Mutabakatı'nı ele aldık. Türkiye ve 
Bulgaristan, yenilenebilir enerji başta olmak 
üzere enerji alanında ve savunma sanayisinde 
işbirliği yapma fırsatına sahiptir. Türkiye 
olarak dost ve komşu Bulgaristan ile 
ilişkilerimizi güçlendirmeye kararlıyız."

Ticaret Bakanı Bolat: 
Bulgaristan bizim için 
ekonomi, ticaret alanında 
yoğun işbirliği yaptığımız 
bir ortak ülke
Ticaret Bakanı Ömer Bolat, Bulgaristan'daki 
ziyaretine ilişkin, "Bulgaristan'daki tüm 
yetkililerde Türkiye ile ilişkileri her alanda 
geliştirme konusunda büyük bir istek var. 
Türkiye'nin son 20 yıldaki başarılarını takdir 
ediyorlar. Türkiye ekonomisini, Türkiye'nin 
dış ticaretini, savunma sanayi alanındaki 
başarılarını, müteahhitlik sektöründeki 
başarılarını, hizmetler sektöründeki ve 
turizmdeki başarılarımızı gıpta ile takip 
ettiklerini ifade ettiler." dedi.

Bakan Bolat, Türkiye İhracatçılar Meclisi 
(TİM) üyesi 23 şirketin temsilcileri ile 
Bulgaristan’a yaptığı bir günlük resmi ziyareti 
sırasında Türkiye-Bulgaristan ilişkilerindeki 
son gelişmeleri AA muhabirine 
değerlendirdi.

Bulgaristan Başbakanı Rosen Jelyazkov 
tarafından kabul edilen Bolat, Ekonomi ve 
Sanayi Bakanı Petar Dilov ile de görüştüğünü 
belirterek, geçen yıl sonu itibarıyla 8 milyar 
dolara gelen karşılıklı ticaretin 2-3 yıllık bir 
süre zarfında 10 milyar dolara çıkarılması 
konusunda mutabık kaldıklarını açıkladı.

"Bulgaristan bizim için köklü ilişkilerimiz 
olan ve ekonomi, ticaret alanında da yoğun 
işbirliği yaptığımız bir ortak ülke." diyen 
Bolat, sözlerini şöyle sürdürdü:

"NATO'da mütte�kiz, Bulgaristan Avrupa 
Birliği'nde (AB), biz Gümrük Birliği'nde yer 
alıyoruz. Bunun yanında Türkiye'den 
Avrupa'ya geçişte çok önemli bir ortağımız. 
Bulgaristan için de Asya, Afrika ve Orta 
Doğu'ya geçişte Türkiye çok önemli bir ortak. 
Siyasi ilişkilerimiz, kültürel ilişkilerimiz, 
ulaşımdaki ilişkilerimiz ve gümrük işbirliği, 
ticari işbirliği, yatırımlar noktasında çok üst 
düzeyde gelişmeler var."

Başbakan Jelyazkov ile görüşmesi
Bolat, Başbakan Jelyazkov ile yapılan 
görüşmeye değer verdiğini ifade ederek, 
şunları söyledi:

"Bulgaristan'daki tüm yetkililerde Türkiye ile 
ilişkileri her alanda geliştirme konusunda 
büyük bir istek var. Türkiye'nin son 20 

yıldaki başarılarını takdir ediyorlar. Türkiye 
ekonomisini, Türkiye'nin dış ticaretini, 
savunma sanayi alanındaki başarılarını, 
müteahhitlik sektöründeki başarılarını, 
hizmetler sektöründeki ve turizmdeki 
başarılarımızı gıpta ile takip ettiklerini ifade 
ettiler."

Sınır kapılarının modernizasyonu
Bulgar tarafının Türkiye ile işbirliğini artırmak 
istediğine işaret eden Bolat, "Yatırımların 
teşviki anlaşmasını yenilemeye hazır 
olduklarını ifade ettiler. Türkiye'den Avrupa'ya 
açılan Bulgaristan sınırındaki gümrük 
kapılarını genişletme ve yenileme çalışmalarını 
başlatmışlar. İnşallah yakında ihale ettikten 
sonra 1-2 yıllık süre zarfında daha hızlı ve 
kolay geçişler olacak." dedi.

Türkiye’nin 2020'de Bulgaristan'a açılan sınır 
kapılarını yenilediğini ve modernize ettiğini 
anımsatan Bolat, "Gurbetçilerimizin yazın 
tatilleri için geliş gidişlerinde son iki yıldır çok 
iyi bir düzelme gerçekleşti. Yığılmalar büyük 
ölçüde giderildi. Bu konuda da kendileri de 
daha fazla gayret göstereceklerini ifade ettiler." 
diye konuştu.

Bakan Bolat, iki ülke arasındaki geçişleri daha 
da kolaylaştırmak için Kapıkule ve 
Hamzabeyli'nin yanı sıra Türkiye’nin 
Bulgaristan ile 3. sınır kapısı olan Dereköy'ün 
modernleştirilmesi konusunda ihale 
çalışmalarının başladığını aktardı.

Dereköy için �zibilite proje hazırlıklarına 
başladıkları belirten Bolat, "Bunu Bulgaristan 
tarafına ilettik. Dereköy'ün de ticari geçişlere 
açılması konusunda ve Bulgar tarafındaki 
gümrüklü alanın modernleştirilmesi 
konusunda da sıcak baktıklarını ifade ettiler." 
ifadelerini kullandı.

Turizm alanındaki işbirliği
Bolat, turizm alanında Türkiye’nin Bulgaristan 
ile işbirliğine de değinerek, şu ifadeleri 
kullandı:"Turizm konusunda her sene 3 milyon 
Bulgar turist Türkiye'ye geliyor. 2,2 milyon 
Türk turist Bulgaristan'a gidiyor. Bu rakamları 
da daha fazla arttırma isteğimizi karşılıklı 
olarak teyit ettik."

Bulgaristan'da Türkiye'ye yönelik tarih, kültür 
ve turizm alanlarında büyük bir sempati ve ilgi 
olduğunu belirten Bolat, şöyle konuştu:

"İki ülke ilişkilerini geliştirecek bu ziyaretin 
hayırlı başarılı olmasını Allah'tan diliyorum. 
Özel sektör görüşmelerine ilgi yüksek. 
Bulgaristan'da Türk şirketlerinin yaptığı 
yatırımlar da Türkiye'ye Bulgaristan ticaretini 
ve Türkiye'nin Bulgaristan'a ihracatını 
artırmakta. Türkiye-Bulgaristan cephesinde 
işler çok iyi ve daha da iyi olacak inşallah."

Ticaret Bakanı Bolat, Sofya'da ibadete açık tek 
cami olan Banya Başı Camisi'ni ziyaret edecek 
ve ülkedeki temaslarını tamamlamadan önce 
TİM'in organizasyonunda düzenlenecek i�ar 
programına katılacak.

Ö
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Bakan Yerlikaya: Sokak 
siyaseti meşrulaştırılmak 
istendi

İslam İşbirliği Teşkilatı (İİT) ve Arap 
Birliği Gazze Temas Grubu Toplantısın 
da  Arap ve İslam ülkeleri Gazze'de 
ateşkesin bozulmasından "ciddi endişe" 
duyduklarını belirttiİçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, Saraçhane'deki 

gösterilere ilişkin yaptığı açıklamada "Ülkemizin 
huzur ve güvenliğini tehdit eden bir süreç yaşandı. 
Bu süreçte sokak siyaseti meşrulaştırılmak istendi. 
Milletimizin kardeşliğine pusu kuruldu. Adalet 
sokakta değil, mahkeme salonlarında tecelli eder" 
dedi.

Arap ve İslam ülkeleri bakanlar komitesi, Gazze Şeridi'nde 
ateşkesin bozulmasından "ciddi endişe" duyulduğunu bildirdi.

çişleri Bakanı Ali Yerlikaya, 
Ramazan Bayramı tedbirlerine 
ilişkin bakanlıkta açıklama yaptı. 

Bakan Yerlikaya, Bursa Uludağ'da 
meydana gelen otel yangınına ilişkin, 
"Bugün sabah 05.29'da Bursa Uludağ'da 
bir otelde yangın çıktığı ihbarı alındı. 

Olay bölgesine ivedilikle ulaşıldı ve kısa 
zamanda yangın kontrol altına alındı. 
Şu an soğutma çalışmaları devam 
ediyor. Çıkan yangında 12 personel, 
müdahale ekipleri tarafından otelden 
çıkartıldı. Bu personellerden 2'si 
maalesef hayatını kaybetti. 1 
vatandaşımızın tedavisi devam ediyor. 

Yapılan denetimler sonucu otel, 2 
Ocak'ta kapatılmıştı. Yangın esnasında 
otelde konaklama yoktu. Yangında 
hayatını kaybeden vatandaşlarımıza 
Allah'tan rahmet, yaralımıza acil şifalar 
diliyorum. Konuyla ilgili idari ve adli 
soruşturma başlatılmıştır" ifadelerini 
kullandı.

"SOKAK SİYASETİ 
MEŞRULAŞTIRILMAK İSTENDİ"

İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanlığı 
görevinden uzaklaştırılan Ekrem 
İmamoğlu'nun gözaltına alınması 
sonrası çıkan sokak olaylarına değinen 
Yerlikaya, "İstanbul Cumhuriyet 
Başsavcılığı tarafından yürütülen 
soruşturma sonrası, ana muhalefet 
liderinin yaptığı sokak çağrısı üzerine, 
ülkemizin huzur ve güvenliğini tehdit 
eden bir süreç yaşandı. Bu süreçte 
sokak siyaseti meşrulaştırılmak istendi, 
milletimizin kardeşliğine pusu kuruldu. 
Polislerimize taşlarla, sopalarla, 
asitlerle, baltalarla, moloto�arla 
saldırıldı. Milli, manevi ve aile 
değerlerimiz ayaklar altına alındı. 

Camilerimize, kabristanlarımıza 
hürmetsizlik edildi. Adalet sokakta 
değil mahkeme salonlarında tecelli 
eder. Sokağa çıkmakla kimse temize 
çıkamaz. Hukuku sokak eylemleriyle 
bastırmaya çalışmak, adaleti linç etme 
kampanyalarıyla susturmaya kalkmak, 
kimseye fayda dağlamaz. Hiçbir algı 
operasyonu, hiçbir sokak kışkırtması 

gerçeğin üzerini örtemez" diye konuştu.

"BİN 879 KİŞİ GÖZALTINA ALINDI"

Son yapılan eylemler sonrası 1879 
şüphelinin gözaltına alındığını vurgulayan 
Yerlikaya, "Bunların 260'ı tutuklandı, 468'i 
hakkında adli kontrol kararı verildi. 
662'sinin işlemleri devam ediyor. 489'u da 
serbest bırakıldı. Gözaltına alınanlar 
arasında, 12 farklı terör örgütüyle iltisaklı 
şüpheliler vardı. Sadece bu kadar mı? 
Aralarında uyuşturucu, cinsel taciz, 
hırsızlık, dolandırıcılık, kasten yaralama 
gibi 17 farklı suçtan adli işlem görenler 
olduğu belirlendi. Eylemlerde 150 
polisimiz maalesef yaralandı. Yazık değil 
mi, günah değil mi, polisler bu milletin 
evladı değil mi? Onların da yolunu 
gözleyen eşleri, evlatları, anaları, babaları 
yok mu? Polislerimiz, sadece 
şehirlerimizin değil, o gün, o alanlara 
gelenlerin de güvenliğini sağlamak için 
oralarda bulunuyordu" ifadelerini 
kullandı.

BAYRAMDA TRAFİĞE 
ÇIKACAKLARA UYARI

Bayram sebebiyle alınan tra�k önlemlerini 
açıklayan Yerlikaya, "Sayın 
Cumhurbaşkanımız dün açıkladı. 
Ramazan Bayramı tatili 9 güne çıktı. Biz 
tra�k tedbirlerimizi dün itibarıyla artırdık. 
Bu tedbirler 8 Nisan tarihine kadar 
sürecek. Bu 14 gün boyunca, tra�k 
tedbirleri kapsamında, 47 bin 749'u polis, 
21 bin 262'si jandarma olmak üzere, 
toplam 69 bin 11 personelimiz görev 
yapacak. Tra�kle ilgili verilerimizi her gün 
sizlerle paylaşacağım. Bayram tatili 
süresince 54 ilimizdeki 468 ortalama hız 
ihlal tespit sistemi, 24 saat süreyle hız 
denetimi yapacak. Polis ve jandarmamız 
gündüz 1271, gece ise 601 radarla hız 
denetimlerini sürdürecek. Hava 
araçlarımız ülkemiz genelinde 3 bin 81 
saat denetim yapılacak. Ayrıca şehirler 
arası terminallerde emniyet kemeri uyarı 
anonsları yapılacak; otobüsler 
denetlenecek. Altını çizerek ifade etmek 
isterim ki emniyet kemeri kullanımı 
kazalarda can kayıplarını yüzde 45 
oranında azaltıyor" dedi.

İ

Mısır'ın başkenti Kahire'de 
Avrupa Birliği Dış İlişkiler ve 
Güvenlik Politikası Yüksek 

Temsilcisi Kaja Kallas'ın da katıldığı İslam 
İşbirliği Teşkilatı (İİT) ve Arap Birliği 
Gazze Temas Grubu Toplantısı'nın 
ardından açıklama yapıldı.

Açıklamaya göre, İşgal altındaki Filistin 
topraklarındaki son gelişmelerin ele 
alındığı toplantıda, "Gazze'de ateşkesin 
bozulması ve bunun sonucunda son hava 
saldırılarında çok sayıda sivilin 
ölmesinden duyulan derin endişe" ifade 
edildi.

Gazze'de düşmanca eylemlerin yeniden 
başlatılması ile sivillerin ve sivil altyapının 
yeniden hedef alınması kınandı.

Ateşkes anlaşmasının tam olarak 
uygulanmasına derhal geri dönülmesi ve 
esirlerin serbest bırakılması çağrısı yapıldı.
Tam olarak uygulanması için ateşkes 
anlaşmasının ikinci aşamasına doğru 
ilerlemenin önemine değinilen 
açıklamada, Birleşmiş Milletler Güvenlik 
Konseyi'nin 2735 sayılı kararı uyarınca 
tüm esirlerin serbest bırakılması, 
düşmanlıkların kalıcı olarak 
sonlandırılması ve İsrail'in Gazze'den 
tamamen çekilmesi vurgusu yapıldı.

Uluslararası insancıl hukuka tam saygı 
gösterilmesi gerekliliğine vurgu yapılan 
açıklamada, bu kapsamda Gazze Şeridi'nin 
tüm bölgelerine insani yardımın hızlı, 
sürdürülebilir ve engelsiz bir şekilde 
ulaştırılması gerektiği belirtildi.

İnsani yardıma erişimi engelleyen tüm 
kısıtlamaların kaldırılması ve deniz suyu 
arıtma tesisleri ile elektrik tedariki başta 
olmak üzere bir an önce Gazze'deki tüm 
temel hizmetlerin yeniden akti�eştirilmesi 
istendi.

Gazze'nin yeniden inşası için Arap 
Planı'ndan memnuniyet duyulduğu 
belirtilen açıklamada, bu planın "Filistin 
halkının kendi topraklarında hayatta 
kalmasını garanti ettiği" vurgulandı.
Filistinlilerin topraklarından göçe 
zorlanmasının "kategorik olarak" 
reddedildiğinin vurgulandığı açıklamada, 
bu tür eylemlerin yol açacağı korkunç 
sonuçlara ilişkin uyarıda bulunuldu.

Açıklamada, uluslararası topluma 
Kahire'de yapılması planlanan Gazze'nin 
yeniden inşası konferansına destek 
verilmesi, Gazze'deki felaketle mücadele 
için konferansta açıklanacak kaynakların 
harekete geçirilmesi için çalışma çağrısı 

yapıldı.

Gazze ile Batı Şeria'nın Filistin yönetimi 
çatısı altında birleştirilmesinin önemine 
değinilen açıklamada, Gazze'nin 
sorumluluklarını üstlenmesi için Filistin 
yönetimine destek olunması talep edildi.
Açıklamada, işgal altındaki Filistin 
topraklarının birlik ve bütünlüğüne saygı 
gösterilmesi ile korunması gerekliliğinin 
altı çizildi.

Filistin devletinin 4 Haziran 1967 çizgileri 
temelinde kurulmasının önemine vurgu 
yapılan açıklamada, BM kararları 
doğrultusunda, iki devletli çözüm 
çerçevesinde bölgede kalıcı barış ve 
istikrarın sağlanması gerektiği aktarıldı.
Açıklamada, Gazze Şeridi'nin Filistin 
topraklarının ayrılmaz bir parçası olduğu 
vurgulandı.

İsrail'in işgal altındaki Batı Şeria'daki 
saldırılarından ciddi endişe duyulduğu 
kaydedilen açıklamada, Filistin halkının 
haklarını baltalayan yerleşim faaliyetleri, ev 
yıkımları ve Filistin topraklarını gasbeden 
İsraillilerin şiddeti gibi yasa dışı 
uygulamaların adil ve kalıcı bir barışa 
ulaşma umudunu tehdit ettiği ve 
çatışmanın derinleşmesine yol açtığı ifade 
edildi.

Açıklamada, "İşgalci güç olarak İsrail 
sivilleri korumalı ve uluslararası insancıl 
hukuka uymalıdır." ifadesi kullanıldı. 
Kudüs'teki kutsal mekanların mevcut 
hukuki ve tarihi statüsünü değiştirmeyi 
amaçlayan her türlü toprak ilhakı 
girişimleri ile tüm tek tara�ı uygulamalar 
"kategorik olarak" reddedildi.

Toplantıya Kallas'ın yanı sıra Ürdün, 
Filistin, Katar, Mısır, Türkiye, Endonezya 
ve Bahreyn dışişleri bakanları ile Birleşik 
Arap Emirlikleri Devlet Bakanı, Arap 
Birliği ve İİT genel sekreterleri de katıldı.

BM Güvenlik Konseyi, 10 Haziran'da, 
"kalıcı ateşkes, İsrail ordusunun Gazze'den 
tamamen çekilmesi, esir takası, Gazze'nin 
yeniden inşası, yerinden edilenlerin geri 
dönüşü ve Gazze Şeridi'nde herhangi bir 
demogra�k değişikliğin reddedilmesini 
öngören" 2735 sayılı karar almıştı.

Kahire'de 4 Mart'ta düzenlenen 
Olağanüstü Arap Birliği Zirvesi'nde 
Filistinlileri yerinden etmeden Gazze 
Şeridi'nin yeniden inşasını öngören "Arap 
Planı" kabul edilmiş ve planın maliyetinin 
5 yıla yayılarak yaklaşık 53 milyar dolar 
olacağı belirtilmişti.
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B ir dizi program için kente gelen 
Bakan Kacır, Polgün Su 
Kaydırakları �rmasını ziyaret 

Kaydırakları �rmasını ziyaret ederek, 
üretim ve AR-GE çalışmaları hakkında 
bilgi aldı.
Apiterapi Merkezi'nde de incelemeler 
yapan Kacır, Muğla Ticaret Borsası'nda 
düzenlenen Güney Ege Kalkınma Ajansı 
Projeleri Toplu Açılış Töreni'ne katıldı.

Kacır, burada yaptığı konuşmada, 
tarihinde kadim medeniyetlere ev 
sahipliği yapmış, eşsiz coğrafyasıyla, 
deniziyle, sıcak insanıyla Ege'nin incisi 
Muğla'da olmaktan memnuniyet 
duyduğunu söyledi.

Tarımdan kültür turizmine, el 
sanatlarından su sporlarına, deniz 
taşımacılığından apiterapik ürünlere 
geniş yelpazede 10 yeni projenin açılışını 
gerçekleştirdiklerini belirten Kacır, 
Muğla'nın ekonomik kalkınmasına değer 
katacak projelerin kente ve ülkeye hayırlı 
olmasını diledi.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan 
liderliğinde son 22 yılın güçlü zemini 
üzerinde Türkiye Yüzyılı'na daha güçlü ve 
müre�eh Türkiye hede�yle adım 
atıldığını vurgulayan Kacır, "Bu hedefe 
ulaşmak, geleceğe istikamet vermek adına 
çok çalıştık, azim ve gayretle durmadan, 
yorulmadan emin adımlarla yürüdük. 
Planlı ve sağlam temelli politikalarla, 
uzun vadeli vizyon hede�erle, istikrarlı 
projelerle hayalleri gerçek, imkansızı 
mümkün kıldık. Milli gelirimizi son 22 
yılda 236 milyar dolardan 1 trilyon 3 
milyar dolara çıkardık." dedi.

Kişi başı milli gelirde 15 bin doları 
yakaladıklarını aktaran Kacır, planlı 
sanayi alanları, nitelikli insan kaynağı ve 
güçlü lojistik bağlantılarıyla ülkeyi 
küresel üretim üssü konumuna 
taşıdıklarını kaydetti.

Kacır, adeta sıfırdan inşa edilen AR-GE 
ve yenilik altyapısıyla teknoloji geliştiren 
ve ihraç eden ülke haline gelindiğini 
vurguladı.

2002'de 10 milyar dolar olan orta-yüksek 
ve yüksek teknolojili ürün ihracatının 
geçen yıl 101 milyar dolara ulaştığını 
bildiren Kacır, "Artık kendi SİHA'larını, 
eğitim uçaklarını, helikopterlerini, deniz 
platformlarını, kara araçlarını, uydularını 
geliştirebilen ve üretebilen bir ülkeyiz. 
Milletimizin 60 yıllık yerli otomobil 
hayalini elektrikli ve akıllı aracımız 
Togg'la gerçeğe dönüştürmüş bir ülkeyiz. 
Elbette bu kazanımlarla yetinmeyeceğiz. 
Ülkemizi Türkiye Yüzyılı'nda daha 
büyük, daha güçlü, refahı yurt sathına 
daha dengeli yayılmış ve topyekun 

 kalkınmış bir ülke konumuna taşıyacağız." 
diye konuştu.

Kacır, yerel kalkınma seferberliğiyle 
şehirlerin sahip olduğu birikimi, zenginliği, 
nitelikli insan kaynağını kendi kimliğiyle 
münhasır şekilde harekete geçirdiklerini dile 
getirdi.

Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı olarak yatırım 
teşvikleriyle, sanayi alanlarıyla, KOBİ'lere 
sağlanan imkanlarla ve bölgesel kalkınma 
projeleriyle Muğla'yı ihya ettiklerini, 
Muğlalılar için çalıştıklarını ifade eden Bakan 
Kacır, şöyle konuştu:

"Son 22 yılda şehrimizin yatırımlarla 
buluşması adına düzenlediğimiz 1460 teşvik 
belgesi ile 221 milyar liralık sabit yatırımın ve 
49 binden fazla istihdamın önünü açtık. 
Muğla'da sanayinin çarklarının hızla 
dönmesini sağlamak adına Milas OSB'nin 
altyapı yatırımları için 178 milyon lira 
�nansman sağladık. 

Muğla'nın ekonomisinin, kalkınmasının 
taşıyıcı sütunlarından KOBİ'lerimize can 
suyu olmaya devam ediyoruz. 22 yıl 
öncesinde Muğla'da KOSGEB desteklerinden 
faydalanan KOBİ sayısı bir elin parmaklarını 
geçmezken, KOBİ'lerin hamisi kurumumuz 
bugüne kadar 16 binden fazla KOBİ'mize 2 
milyar lira destek sağladı. Muğla'da üretim 
altyapısını inovasyonla güçlendirmek ve 
teknoloji girişimlerinin gelişimini 
destekleyecek bir zemin hazırlamak için 
şehrimize Teknopark ve AR-GE merkezi 
kazandırdık. TÜBİTAK destek 
programlarımızla son 22 yılda 328 bilimsel 
projeye ve 2 bin 87 bilim insanına 1 milyar 
lira destekte bulunduk."

Kacır, Muğla'nın 37 yerel değerini, yöresel 
lezzetini tescilleyerek hem tüketici hem de 
üreticiyi koruma altına aldıklarını anlattı.

Güney Ege Kalkınma Ajansı eliyle kamu 
kurumları, mahalli idareler, üniversiteler, özel 
sektör ve sivil toplum kuruluşlarının 
yürüttüğü 359 yerel kalkınma odaklı projeye 
758 milyon lira kaynak aktardıklarını belirten 
Kacır, şöyle devam etti:

"Sosyal Gelişmeyi Destekleme Programı 
kapsamında dezavantajlı grupları ekonomik 
hayata kazandırmaya dönük 11 projeye 47,5 
milyon lira destek sağladık. Bugün Güney 
Ege Kalkınma Ajansımızın destekleriyle 
şehrimizi toplam 139 milyon lira proje 
büyüklüğüne sahip 10 eserle buluşturuyoruz. 
Muğla'ya arıcılık tesislerinden kooperatif 
ürünleri desteğine, doğa sporlarından deniz 
turizmine, deniz taşımacılığına bir dizi yeni 
projeyi kazandırıyoruz. Açılışını 
gerçekleştirdiğimiz projelerle dünya çam balı 
merkezi Muğla'mızın apiterapik ürünlerde de 
bir marka şehir haline gelmesini, katma 
değerli arı ürünlerinin ticarileştirilmesini ve 
arıcılıkta bilim ve teknoloji odaklı bir 
dönüşümün başlamasını sağladık. Kadın, 
genç istihdamı ve dezavantajlı bireylerin iş 
gücüne katılımını sağlayan yeni iş modelleri 
oluşturduk. Mevcut turizm 
destinasyonlarımızda gerçekleştirdiğimiz 
renove ve sosyal donatı projelerimiz ile 
şehrimizin ören yerlerinin ziyaretçi sayısını 
artırdık. Özellikle spor ve macera turizminde 
şehrimize dinamizm katacak alternatif 

turizm alanları oluşturduk."

Kacır, geçen aylarda yürürlüğe aldıkları 
2024-2028 Bölgesel Gelişme Ulusal 
Stratejisi'yle Muğla'yı rekabetçi iller 
kategorisinde konumlandırdıklarını ifade 
etti.

Muğla'da tarımsal üretimi gençler için 
cazip hale getireceklerini, 
kooperati�eşmeyi teşvik ederek yenilikçi 
tarım uygulamalarını 
yaygınlaştıracaklarını aktaran Kacır, dijital 
teknolojiler ve akıllı uygulamalarla 
verimliliği artıracaklarını, katma değerli 
üretimi güçlendireceklerini ve araştırma 
altyapısını geliştirerek sektörde 
sürdürülebilir büyümeyi 
destekleyeceklerini kaydetti.

Şehrin sahip olduğu eşsiz turizm 
potansiyelini ortaya çıkarmak adına 
destinasyon yönetimini güçlendirerek 
turizm çeşitliliğini artıracaklarına işaret 
eden Kacır, konuşmasını şöyle tamamladı:
"Yakın dönemde kamuoyuyla detaylarını 
paylaşacağımız 'Yerel Kalkınma Hamlesi 
Teşvik Programı'mız kapsamında deniz 
araçları, �tokimyasal bileşen ve deniz 
suyu arıtma sistemleri üretim ile mermer 
atıkları mikronize kalsit tesislerini 
Muğla'mıza kazandırmayı hede�iyoruz. 
Şehrimizi inşallah önümüzdeki dönemde 
daha fazla eser ve hizmetle donatacağız. 
Ege'nin incisini Türkiye Yüzyılı'nda yeni 
projelerle taçlandırmaya devam edeceğiz. 
Muğla'ya kazandırdığımız yatırımların 
şehrimize, milletimize ve ülkemize hayırlı 
ve uğurlu olmasını diliyorum."

Programa, Muğla Valisi İdris Akbıyık, AK 
Parti Muğla Milletvekilleri Yakup Otgöz 
ile Kadem Mete, Muğla Ticaret Borsası 
Başkanı Hurşit Öztürk, Güney Ege 
Kalkınma Ajansı Genel Sekreteri Ümit 
Gülyağı, Muğla Ticaret ve Sanayi Odası 
Başkanı Bülent Karakuş, Muğla Sıtkı 
Koçman Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Turhan Kaçar, siyasi parti temsilcileri ile 
protokol üyeleri katıldı.

AK Parti Muğla İl Başkanlığını da ziyaret 
eden Kacır, burada yaptığı konuşmada, 
AK Parti iktidarı döneminde OSB'lerde 
çalışan sayısının 415 binden 2 milyon 700 
bine çıktığını söyledi.

AK Parti iktidarıyla Organize Sanayi 
Bölgelerindeki fabrikaların, üretimde olan 
tesislerin sayısının 11 binden 59 bine 
çıktığını belirten Kacır, "Türkiye'de 
teknoparkların sayısı 2'den 105'e çıktı. 
Teknoparklarda faal �rma sayısı 56'dan 11 
bin 500'e yükseldi. AK Parti iktidara 
geldiğinde AR-GE diye bir kavram yoktu. 
Türkiye'de AR-GE insan kaynağımız 
sadece 29 bindi ama şimdi 292 bin AR-GE 
personeli var." dedi.

Türkiye'de 1 milyar 200 milyon dolar 
yıllık AR-GE harcamalarının 16 milyar 
dolara AK Parti iktidarı döneminde 
çıktığını anlatan Kacır, bu çalışmaların 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın 
güçlü liderliği sayesinde gerçekleştiğini 
ifade etti.

Kacır, kendi İHA, SİHA, helikopter, 
eğitim uçağı, deniz platformu, kara aracı 
ve uydu sistemleriyle Türkiye'nin 
savunma sanayisinde öz yeterliliğini 
yüzde 20'lerden yüzde 80'lere çıkardığını 
vurguladı.

Avrupa Birliği'nin savunma sanayisinde 
dışa bağımlılığının hala yüzde 80 
olduğunu dile getiren Kacır, şöyle 
konuştu:
"Bu yönüyle bugün Avrupa ülkeleri 
Türkiye'ye bakıyorlar. Avrupa'da 
güvenlik şemsiyesi oluşturulurken 
Türkiye'nin yanlarında olmalarını arzu 
ediyorlar. İnşallah önümüzdeki 
dönemde bütün bu başarıyı tüm 
sektörlere daha hızlı yaygınlaştırmak 
istiyoruz. Dijitalleşmeyi, yeşil dönüşümü 
hızlandırmak istiyoruz. Türkiye'nin 
sadece 2028-2029 seçimlerine değil 
2053-2071 hede�erine erişmesini 
mümkün kılacak işleri hızlandırmak 
istiyoruz. Biz millete hizmet etmeyi, 
eser, proje siyaseti biliriz. Asla millete 
sırtımızı dönmeyiz, millete küsmeyiz. 
Milletle aramızda kırgınlık oluşmasına 
izin vermeyiz. Biz millet iradesiyle 
siyaset yaparız. Attığımız adımlar, 
yürüttüğümüz çalışmalarla inşallah 
2028'de yeniden Cumhurbaşkanımızı 
milletimiz seçecek ve Türkiye yoluna en 
güçlü şekilde devam edecek."

Türkiye'nin önemli bir bölümünün uzun 
yıllar kalkınmadan mahrum 
bırakıldığını belirten Kacır, uzun yıllar 
sadece terörle anılan şehirlerde artık 
bacaların tüttüğünü, fabrikaların 
çarklarının döndüğünü söyledi.

Muğla'nın milletvekili sayısının 8'e 
çıktığını hatırlatan Kacır, sözlerini şöyle 
tamamladı:
"Yapacağımız hizmet ve çalışmalarla 
Muğla'da en az 4 milletvekili 
çıkarmamız lazım. İnşallah 2029'a 
geldiğimizde Muğla'da belediyecilikte de 
bayrağı teslim almamız lazım ki Muğla 
hizmet görsün. Biz dokunduğumuz 
şehirleri güzelleştiririz geleceğe taşırız. 
İnşallah Muğla'da 2029'da AK Parti 
belediyeciliğiyle tanışacak."

Konuşmasının ardından Muğla 
Valiliği'ni ziyaret eden Bakan Kacır'ı 
Muğla Valisi İdris Akbıyık karşıladı. 
Valilik bahçesinde çiçeklerle karşılanan 
Kacır, valilik şeref de�erini imzaladı.

Kacır'a ziyarette, AK Parti Muğla 
Milletvekili Kadem Mete, AK Parti 
Muğla İl Başkanı Haluk Laçin ile MHP 
Muğla İl Başkanı Burak Demirel de eşlik 
etti.
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MÜSİAD'dan 
muhalefetin boykot 
çağrısına ilişkin 
açıklama

Türkiye, Çin ile "tıpta yapay zeka" 
ve "tarım" projelerinde işbirliği 
yapacak

Müstakil Sanayici ve İşadamları 
Derneği (MÜSİAD), muhalefetin 
boykot çağrısına ilişkin yazılı 
açıklama yayımladı.

TÜBİTAK ile Çin Ulusal Doğal Bilimler Vakfı işbirliği 
kapsamında kanser ve manyetik rezonans görüntüleme 
alanlarında yapay zeka kullanımının yanı sıra sürdürülebilir 
tarım araştırma projeleri de desteklenecek.

ÜSİAD'dan yapılan 
açıklamada, son yıllarda 
Türkiye ekonomisinin 

güçlü üretim kapasitesi, ihracat 
odaklı büyüme modeli ve 
yenilikçi girişimleriyle büyük 
bir ivme kazandığı ve yerli 
markaların azimli çalışmaları 
sayesinde küresel 
dalgalanmalara karşı direnç 
gösterdiği kaydedildi.

Milli markaların uluslararası 
arenada daha güçlü bir konuma 
ulaştığı, ekonominin son 18 
çeyrektir aralıksız pozitif 
büyüme performansı sergilediği 
belirtilen açıklamada, şu 
ifadeler kullanıldı:

"Bilhassa parasal sıkılaştırma 
dönemlerinde iç tüketimin 
büyüme üzerindeki kritik etkisi 
göz önünde 
bulundurulduğunda, yerli 
markalarımıza yönelik boykot 
çağrıları, Türkiye ekonomisinin 
birçok zorlu koşula direnerek 
elde ettiği kazanımları tersine 
çevirme maksadı taşımakta, 
üretimi ve istihdamı olumsuz 
etkilemektedir.

Ülkemizin teknolojik, 
ekonomik ve tarihî 
üstünlüklerinin ön plana 
çıktığı, en�asyonu kalıcı şekilde 

düşürmek için kararlı bir 
mücadelenin olduğu böylesi 
bir dönemde, bu tür çağrılarla 
ekonomik kazanımları zarara 
uğratacak söylemleri reel 
sektör temsilcileri olarak 
üzüntüyle karşılıyoruz."

MÜSİAD olarak, ülkeye katma 
değer sağlayan, istihdam 
oluşturan ve milli üretimi 
teşvik eden �rmalara karşı 
yapılan boykot çağrılarının 
ülke menfaatleriyle 
bağdaşmadığı vurgulanan 
açıklamada, 

"İş dünyası, siyasi tartışmaların 
dışında tutulmalı ve tüm 
paydaşlar, ülkemizin refahı için 
ortak akılla hareket etmelidir. 

Bugün, küresel ekonomide 
rekabet gücümüzü artırma, 
yerli üretimi teşvik etme, 
sürdürülebilir büyümeyi ve 
istihdamı destekleme 
zamanıdır. 
“Yerli markalarımıza sahip 
çıkmalı ve Türkiye 
ekonomisinin güçlenmesi için 
hep birlikte çalışmaya devam 
etmeliyiz." denildi.

M

TÜBİTAK ile Çin Ulusal Doğal 
Bilimler Vakfı (NSFC), kanser 
ve manyetik rezonans 

görüntüleme alanlarında yapay zeka 
kullanımının yanı sıra tarımda 
sürdürülebilirlik için geliştirilecek 
ortak araştırma projelerine destek için 
işbirliği gerçekleştirecek.

AA muhabirinin TÜBİTAK'tan 
edindiği bilgiye göre, TÜBİTAK ve 
NSFC tarafından ortak araştırma 
projelerine yönelik 2025 yılı ikili 
işbirliği çağrısı yayımlandı.
Çağrıyla iki ülkenin bilim insanları 
arasında üç alanda işbirliği yapılması 
planlanıyor.

Bu alanlardan biri "kanser 
immünoterapisi ve klinik 
translasyonel araştırmayı" kapsıyor. 
İki ülke araştırmacıları onkoloji için 
büyük veri ve yapay zeka çalışmaları 
gerçekleştirecek. Kanser 
immünoterapisi, bağışıklık sisteminin 
daha iyi çalışmasını sağlayacak 
adımları kapsıyor. Kanser hücrelerinin 
büyümesini önleyen ve yıkımını 
sağlayan ilaç ve aşılardan antikorlara 
kadar çeşitli tıbbi desteklerin 
geliştirilmesini hede�eyen projeler, 
çağrı kapsamında değerlendirilecek.

İkinci işbirliği alanı "manyetik 
rezonans görüntüleme ve ultrasonik 
tıp" olacak. Bu kapsamda, tıbbi 
görüntüleme için büyük veri ve yapay 
zekadan da yararlanılması 
öngörülüyor. Üç boyutlu ayrıntılı 
anatomik görüntüler elde edilmesini 
sağlayan görüntüleme teknolojisi 
olarak bilinen manyetik rezonans 
teknolojilerinin geliştirilmesi başta 
olmak üzere bu alana yönelik Türk ve 
Çinli bilim insanlarının geliştireceği 
projeler çağrı kapsamında olacak.

Yeşil ve sürdürülebilir tarım için 
işbirliği

Üçüncü işbirliği alanı da "yeşil ve 
sürdürülebilir tarım" olarak belirlendi. 
Türkiye, bu alanda Avrupa Birliği ile 
de ortak çalışmalar yapıyor. Yeşil 
Mutabakat kapsamında iklim 
değişikliği ve biyolojik çeşitlilik kaybı 
karşısında gıda güvenliğini sağlamak, 

AB gıda sisteminin çevresel ve iklim 
ayak izini azaltmak, tarladan sofraya 
rekabetçi sürdürülebilirliğe doğru 
küresel bir geçişe öncülük etmek için 
çalışmalar gerçekleştiriliyor. 

TÜBİTAK ile NSFC arasındaki 
işbirliğiyle iki ülke bilim insanlarının 
da bu projelere odaklanması 
sağlanacak.

Ortak araştırma projesi önermek 
isteyen Türkiye'deki bilim 
insanlarının, projeyi birlikte 
gerçekleştirecekleri Çin'de çalışan 
bilim insanlarıyla proje ortağı olarak 
anlaşmaları gerekiyor. Tek tara�ı proje 
başvuruları kabul edilmeyecek.
30 Mayıs saat 23.59'a kadar açık 
kalacak çağrı kapsamında, 
TÜBİTAK'a yapılacak proje 
başvurularının Elektronik Başvuru 
Sistemi üzerinden gerçekleştirilmesi 
gerekiyor.

Projeler bekleniyor

Proje üst limitleri, �nansmana uygun 
olan Türk ortaklar için genel giderler 
hariç 3 milyon lira, fon almaya uygun 
Çinli ortaklar içinse yaklaşık 5 milyon 
lira (1 milyon yuan) olarak belirlendi.
İşbirliği kapsamında 8 projeye fon 
sağlanması planlanıyor. Projelerin 
süresi en fazla 36 ay olacak. Türk 
ortaklar için, desteklenen her ortak 
araştırma projesinde uluslararası 
ziyaretlerin toplam süresi yılda 60 
günü geçemeyecek.

Araştırmacı gönderen taraf, seyahat, 
konaklama ve harcırahlarla ilgili tüm 
maliyetleri kendi yönetmeliklerine 
göre karşılayacak.

Proje tekli�eri bilimsel ve teknolojik 
mükemmellik, metodoloji, proje 
yönetimi, ikili işbirliğinin önemi ve 
etki kriterlerine göre 
değerlendirilecek.



İKA'dan yapılan yazılı açıklamaya 
göre, Ramazan ayı boyunca yardım 
programları gerçekleştiren TİKA, 

gerçekleştiren TİKA, Bangladeş'te ihtiyaç 
sahibi ailelere 3 bin 500 gıda kolisi dağıttı.

Yardımlar, dar gelirli aileler, yetimhanelerdeki 
öğrenciler, engelliler ve Arakanlı 
Müslümanlara yönelik yapıldı.

Bangladeş'in Khulna, Pabna, Lalmonirhat, 
Kurigram, Koira, Feni, Rangpur, Madaripur, 
Shariatpur, Cox Bazar, Dakka, Saidpur, 
Nilfamari, Narsingdi, Srimangalve Bhola 
bölgelerinde gıda kolilerinin dağıtım 
törenine, yerel politikacılar, belediye 
yetkilileri ve sivil toplum kuruluşları katıldı.

TİKA, Ramazan ayı boyunca ayrıca 
Myanmar'daki iç savaş ve şiddet eylemleri 
nedeniyle yerlerinden edilen ve Cox 
Bazar'daki kamplarda yaşayan sığınmacılara 
sıcak i�ar yemeği dağıtımını bu sene de 
sürdürdü.

TİKA, Peru'da 300 aileye gıda kolisi 
ulaştırdı

TİKA, Peru'da ihtiyaç sahiplerine gıda 
yardımı ulaştırdı. Başkent Lima'da bulunan 
Peru İslami Derneği ve Peru İslam 
Derneği'nde gerçekleştirilen dağıtımlarla, 300 
aileye gıda kolisi teslim edildi.

Peru'da Müslüman nüfusun oldukça sınırlı 
olması, bu topluluğun dini ve kültürel 
değerlerini muhafaza ederek günlük 
yaşamlarını sürdürmelerini güçleştirirken, 
ibadet mekanlarının yetersizliği ile helal gıda 
temininde karşılaşılan sorunlar, topluluğun 
sosyal dayanışma ve aidiyet hissini tesis etme 
çabalarını olumsuz yönde etkiliyor.

Bu çerçevede, TİKA tarafından Ramazan ayı 
münasebetiyle düzenlenen yardım programı, 
yalnızca Müslüman toplulukları değil, farklı 
inanç gruplarına mensup ihtiyaç sahibi 
bireyleri de kapsayacak şekilde planlandı. 

Ramazan ayının paylaşma ve yardımlaşma 
ruhunu yansıtan söz konusu program 
kapsamında, temel gıda ürünlerinden oluşan 

yardım kolileri, toplumun çeşitli 
kesimlerinden ihtiyaç sahibi ailelere 
ulaştırıldı.

Dağıtımdan faydalanan kişiler, TİKA 
tarafından sağlanan bu kolilerin yalnızca bir 
gıda yardımı olmanın ötesinde, birleştirici 
bir güce sahip olduğunu belirterek, 
Türkiye'nin kendilerini yalnız bırakmadığını 
hissettirdikleri için şükranlarını dile getirdi.

Her yıl düzenli olarak faklı inanç sahiplerine 
de ulaşan bu yardımlar, ülkedeki 
dezenformasyon ortamı sebebiyle bozulan 
Müslümanlık algısının aslına uygun şekilde 
değiştirilmesine de katkı sağlıyor.

TİKA, Ramazanın bereketini Uganda'da 
paylaştı

TİKA, Ramazan ayı boyunca Uganda'nın 
farklı bölgelerinde 300 aileye gıda 
yardımında bulunurken, 450 yetim çocuk 
için de i�ar programı düzenledi.

TİKA tarafından, Uganda'nın Wakiso 
bölgesinde yaşayan 100, Jinja şehrindeki 
Kibundaire köyünde bulunan 200 aileye 
temel gıda ürünlerinden oluşan gıda 
paketleri ulaştırıldı.

Ayrıca, Ramazan programları kapsamında 
Mukono bölgesindeki Kiyunga Müslüman 
İlkokulunda 450 yetim çocuk için i�ar 
yemeği düzenlendi. Programa Türkiye'nin 
Kampala Büyükelçisi Mehmet Fatih Ak, 
TİKA Kampala Koordinatörü Murat Çetin 
ve okul görevlileri katıldı.

TİKA, Moğolistan'da "Psikolojik 
Danışmanlık Merkezi" kurdu

Ayrıca TİKA, Moğolistan'da psikolojik 
danışmanlık hizmetlerine erişimi artırmak 
amacıyla önemli bir projeyi hayata geçirdi.
Moğolistan Psikologlar Derneği işbirliğiyle 
başkent Ulan Batur'daki Otgontenger 
Üniversitesi bünyesinde ülke genelinde 
örnek teşkil edecek ilk Psikolojik 
Danışmanlık Merkezi kuruldu.

Yeni kurulan merkez, bireysel ve grup 

danışmanlık hizmetleri sunarak hem 
psikoloji öğrencilerinin uygulamalı eğitim 
süreçlerini desteklemeyi hem de halkın ruh 
sağlığını güçlendirmeyi hede�iyor.

TİKA'nın desteğiyle hayata geçirilen bu 
proje, yalnızca danışmanlık hizmeti 
sunmakla kalmayıp, aynı zamanda 
Moğolistan'da psikoloji alanında nitelikli 
insan kaynağının yetişmesine de katkı 
sağlamayı amaçlıyor. 

Projenin, ruhsal hastalıkların önlenmesine, 
intihar oranlarının azaltılmasına ve 
toplumda psikolojik destek kültürünün 
yaygınlaştırılmasına hizmet etmesi 
bekleniyor.

Uluslararası standartlarda donatılan 
merkez, psikoloji alanında çalışan 
uzmanların profesyonel çalışmalarını 
sürdürebilmeleri için gerekli altyapıyı 
sağlarken, öğrenciler ve akademik 
personelin yanı sıra psikolojik desteğe 
ihtiyaç duyan tüm bireyler için hizmet 
verecek şekilde faaliyet gösterecek.

TİKA'dan Afganistan'daki 
yetimhanelerde iftar programı

TİKA, Afganistan Kuzey Vilayetleri Çalışma 
ve Sosyal İşleri Müdürlükleri işbirliği ile kız 
ve erkek yetimhanelerindeki çocuklar için 
i�ar programı düzenledi ve çocuklara 
bayramlık hediyeler dağıttı.

Ülkenin 9 vilayetinde ayrı ayrı düzenlenen 
programlarda yetim çocuklar geleneksel 
i�ar sofralarında buluştu.

TİKA Mezar-ı Şerif Program 
Koordinatörlüğünce Mezar-ı Şerif İl 
Yetimhane çocuklarına yönelik hazırlanan 
i�ar programına Türkiye'nin Mezar-ı Şerif 
Başkonsolosu Kasım Kaban, Belh Vali 
Yardımcısı Elhac Mevlevi Nur-ul Hadi Ebu 
İdris, Belh Kültür Müdürü Mevlevi 
Mahmudullah Zirar, Belh Çalışma ve Sosyal 
İşler Müdürü Mevlevi Abdulrahim Kanıt, 
Mezar-ı Şerif 'te faaliyet yapan Türk 
misyonları görevlileri, yerel yetkililer ve 
yetimhanede kalan çocuklar katıldı.

Programda yerel yetkililer, Türk halkına 
ve devletine sağladıkları yardım ve 
desteklerden dolayı müteşekkir 
olduklarını ifade etti.

TİKA Mezar-ı Şerif O�si Koordinatörü 
Mikail Taşdemir programda, Türkiye ve 
TİKA olarak her zaman Afgan halkının 
yanında olduklarını, başta eğitim, sağlık, 
tarım, kapasite geliştirme ve kalkınmaya 
yönelik insan odaklı projeler yapıldığını, 
ramazan ayı etkinlikleri kapsamında, zor 
şartlarda yaşayan yetimlerin ramazanın 
manevi ikliminden uzak kalmaması ve 
bayram sevincini yaşayabilmeleri için bu 
tip programların düzenlendiğini belirtti.

Çocukların yalnız olmadığını söyleyen 
Taşdemir, Kuzey Afganistan Bölgesi'nde 
yer alan 9 vilayette devlet 
yetimhanelerinde kalan 2 binden fazla kız 
ve erkek yetimlere ayrı ayrı olmak üzere 
19 i�ar yemeği ikram edildiğini, Türk 
menşeli ürünlerden oluşan çeşitli bisküvi, 
çikolata ve şekerlemeler ile dijital kol 
saatinden oluşan bayramlık hediye 
paketleri verildiğini söyledi.
Taşdemir, çocukların ve Afgan halkının 
Ramazan Bayramını kutladığını da 
vurguladı.

TİKA Mezar-ı Şerif O�si Koordinatörü 
Taşdemir, ramazan boyunca 100 ton üzeri 
kuru gıda içeren paketlerin Belh, Faryab, 
Saripul, Tahar ve Bağlan vilayetlerinde 
yaşayan ihtiyaç sahibi yaklaşık 1400 aileye 
ulaştırıldığının altını çizdi.
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TİKA'dan dünyanın dört bir 
yanında Ramazan yardımı
Türk İşbirliği ve Koordinasyon Ajansı Başkanlığı 
(TİKA) dünyanın dört bir yanında Ramazan 
yardımlarına devam ediyor.



TÜRKSOY, Nevruz 
vesilesiyle Ankara'da 
iftar düzenledi
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TOBB Başkanı 
Hisarcıklıoğlu ve 
137 Oda-Borsa'nın 
Ortak Şirketi 
GTİ'nin Genel 
Kurulu Gerçekleşti

Gümrük ve Turizm İşletmeleri 
Ticaret A.Ş. (GTİ)'nin 2025 
yılı Olağan Genel Kurul 
Toplantısı, TOBB İkiz 
Kuleler'de gerçekleştirildi.

ürkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Başkanı 
M.Rifat Hisarcıklıoğlu ve 

137 Oda-Borsa'nın ortak olduğu 
Gümrük ve Turizm İşletmeleri 
Ticaret A.Ş. (GTİ)'nin 2024 yılı 
Olağan Genel Kurul Toplantısı, 
TOBB İkiz Kuleler'de 
gerçekleştirildi. Toplantıya, 
Yönetim Kurulu Başkanımız 
Ekrem Çavaş katılım sağladı.

Toplantıda, yapılan ve yapılacak 
olan çalışmalar hakkında 
görüşmeler yapıldı. Yönetim 
Kurulu Başkanı Ekrem Çavaş, 
GTİ'nin "Yap-İşlet-Devret" modeli 
ile kara sınır kapılarının 
modernizasyonunda Türkiye ve 
dünyada ilk ve tek uygulayıcı 
olduğunu belirtti.

Genel Kurul'da alınan kararların 
ülkemiz ve bölgemiz için hayırlı 
olması temennisinde bulunan 
Başkan Çavaş, toplantının verimli 
geçmesinden duyduğu 
memnuniyeti dile getirdi.

T

Ankara'nın Gölbaşı ilçesindeki 
Vilayet Evleri'nde düzenlenen 
i�ar programı, Kur'an-ı 

Kerim tilavetiyle başladı.
tilavetiyle başladı.

TÜRKSOY Genel Sekreteri Sultan 
Raev'in ev sahipliğindeki i�ara; 
Dışişleri Bakan Yardımcısı 
Büyükelçi A. Berris Ekinci, Kültür 
ve Turizm Bakan Yardımcısı 
Serdar Çam, MHP Genel Başkan 
Yardımcısı ve Samsun Milletvekili 
İlyas Topsakal, Moldova’nın 
Ankara Büyükelçisi Dmitri 
Croitor, SESRIC Genel Direktörü 
Zehra Zümrüt Selçuk, UNESCO 
Türkiye Millî Komisyonu Başkanı 
Prof. Dr. Öcal Oğuz, Ahmet 
Cevad Enstitüsü Başkanı Prof. Dr. 
Ruhi Ersoy ve TÜRKSOY Genel 
Sekreter Yardımcısı Sayit Yusuf 
katıldı.

Ayrıca TÜRKSOY’un iş birliği 
yaptığı üniversitelerin rektörleri, 
diplomatlar ve davetliler de i�arda 
yer aldı.

Sultan Raev: Ramazan, kalplerin 
arındığı, insanın nefsiyle 
yüzleştiği bir zaman dilimidir

İ�ar sonrası yapılan protokol 
konuşmasında TÜRKSOY Genel 
Sekreteri Sultan Raev, Ramazan’ın 
yalnızca bir ay değil, insanın kendi 
içine döndüğü, nefsiyle yüzleştiği 
ve kalbini arındırdığı bir zaman 
dilimi olduğunu belirtti. Raev,

“Bu ay, bedenin açlığıyla ruhun 
doygunluğunu buluşturan; sabrı, 
şükrü ve merhameti öğreten 
kutsal bir dönemdir. İ�ar sofraları 
ise bu hikmetli yolculuğun en 
anlamlı duraklarından biridir.” 
dedi.

Nevruz, Türk kültürünün özüdür
Bu anlamlı gecede bir başka 

“Bugün, 21 Mart Uluslararası 
Nevruz Günü. Nevruz, doğanın 
uyanışı, hayatın tazelenişi, 
bereketin müjdecisidir. Aynı 
zamanda Nevruz, tıpkı Ramazan 
gibi, insanın iç dünyasında da bir 
dirilişi temsil eder. 

Nevruz, Türk kültürünün özüdür. 

Birliğin, kardeşliğin, paylaşmanın 
kadim simgesidir. 
Kalpleri birbirine bağlayan bu 
gelenek, bizlere aynı kökten 
geldiğimizi ve aynı göğe 
baktığımızı hatırlatır.” ifadelerine 
yer verdi.

Bakan Yardımcısı A. Berris Ekinci, 
konuşmasında Nevruz’un Türkler 
için doğanın yeniden doğuşunu, 
yenilenmeyi, dostluğu ve barışı 
simgelediğinin altını çizerek bu 
özel günün Orta Asya'dan 
Anadolu'ya, Balkanlardan Orta 
Doğu'ya kadar geniş bir coğrafyada 
kutlandığını vurguladı.

Ekinci, konuşmasının devamında 
"Nevruz, toplumsal birliğin, 
yardımlaşmanın ve dayanışmanın 
simgesi olagelmiştir. Bu özel gün, 
zorluklar karşısında birlikte 
durmayı ve her türlü engeli aşmayı 
öğütler." ifadeleriyle Türk halkları 
arasında paylaşılan ortak 
değerlerin Nevruz kutlamalarıyla 
pekiştiğinin altını çizdi.

Ekinci,

"Bu sene mübarek Ramazan ayına 
rastlayan Nevruz ve bu i�ar 
buluşması vesilesiyle doğamıza, 
kültürel değerlerimize ve 
birliğimize olan bağlılığımızı bir 
kez daha hatırlıyoruz." cümleleriyle 
Türk Devletleri Teşkilatı (TDT) ve 
TÜRKSOY gibi iş birliği 
kuruluşları 

vasıtasıyla Türk Dünyası arasındaki 
birlik ve dayanışmayı 
güçlendireceklerini kaydetti.

Programda yaptığı konuşmada 
Bakan Yardımcısı Serdar Çam, 
Ramazan ve Nevruz’u bir arada 
yaşamaktan duyduğu mutluluğu 
dile getirerek gelecekte de sağlıklı 
ve huzurlu Ramazan ile Nevruzlar 
yaşanmasını temenni etti.

İ�ar programında söz alan MHP 
Genel Başkan Yardımcısı İlyas 
Topsakal da Ramazan’ın toplumu 
diri tutan bir kaynak olduğunu dile 
getirerek oruç tutmanın insanı içine 
döndüren bir ibadet olduğunu 
söyledi.

Nevruz’un binlerce yıllık bir 
geleneği yansıttığını belirten 
Topsakal, millî bayramların Türk 
Dünyası'nın birliğini ve 
dayanışmasını güçlendirdiğini 
vurguladı.

Konuşmaların ardından, Nevruz 
Bayramı’nın geleneksel 
ritüellerinden biri olan yumurta 
tokuşturma etkinliği 
gerçekleştirildi.



Uluslararası Öğrenciler Göç İdaresi 
Başkanlığı’nın İftar Yemeğinde Bir 
Araya Geldi

İ�ar programına Göç İdaresi 
Başkanı Hüseyin Kök’ün yanı sıra 
Başkan Yardımcıları Niyazi 

Ulugölge ve Ramazan Seçilmiş ile 
Uyum İletişim Genel Müdürü Yaşar 
Aksanyar, Yabancılar Genel Müdürü 
Fatih Ayna, Uluslararası Koruma 
Genel Müdürü Bayram Yalınsu, Sınır 
Yönetimi Genel Müdürü Ozan Gazel, 
İletişim Danışmanı Doç.Dr.Özgü 
Yolcu, Dış İlişkiler Daire Başkanı 
Serra Albayrakoğlu, Ankara İl Göç 
İdaresi Müdürü Gökhan Karaman, 
birim amirleri ve Ankara’daki 
üniversitelerde eğitim gören 
uluslararası öğrenciler katıldı.
 
“Sizlerin Başarılarınız Aileleriniz 
Kadar Bizleri de Sevindiriyor.”
 
İ�ar programında konuşan Göç 
İdaresi Başkanı Hüseyin Kök, 
öğrencileri selamlayarak başladığı 
konuşmasında “Evinizden, ailenizden 
ve ülkenizden kilometrelerce uzakta 
geçirdiğiniz bu mübarek Ramazan 
ayında, Göç İdaresi Başkanlığı olarak 

sizlerin yanında olmaktan ve sizleri 
başkanlığımızda ağırlamaktan büyük bir 
mutluluk duyuyoruz. Başkanlığımız siz 
değerli öğrencilerimiz de dahil, 
Türkiye’deki tüm yabancıların ülkemize 
girişleri ve kalışları ile ilgili iş ve işlemleri 
yürütmektedir.  Başkanlığımız “önce 
insan” diyerek; hukuk, insan hakları ve 
medeniyet değerlerimiz temelinde hizmet 
sunmaktadır. Siz kıymetli uluslararası 
öğrencilerimizin de, ülkemizdeki tüm 
diğer yabancılar gibi ülkemizde güzel 
vakit geçirmesini, güzel 
arkadaşlıklar-dostluklar kurmasını, 
ailelerine ve ülkelerine Türkiye’den güzel 
haberler göndermesini diliyoruz.” 
ifadelerini kullandı.

Göç İdaresi Başkanlığı olarak 
yükseköğretimde uluslararasılaşma 
olgusuna büyük önem verdiklerini ifade 
eden Başkan Hüseyin Kök, “Sizler gibi 
nitelikli uluslararası öğrenci sayısının 
arttırılmasına katkı sağlamak adına 
gerekli tüm adımları atıyoruz. Sizlerin 
başarılarınız aileleriniz kadar bizleri de 
sevindiriyor. Bu çerçevede biz de Göç 

İdaresi Başkanlığı olarak sizlerin 
Türkiye’deki iş ve işlemlerinizi 
kolaylaştırmak adına çalışmalar 
yürütüyoruz.” dedi.

Uluslararası Öğrenciler, İkamet 
İzinleriyle İlgili Tüm İşlemleri Kendi 
Üniversitelerinde Yapabiliyor
 
Yükseköğretim Kurulu (YÖK) ve İçişleri 
Bakanlığı arasında 15 Kasım 2023’te 
imzalanan protokolü hatırlatan Göç 
İdaresi Başkanı Hüseyin Kök “Bu 
protokolle uluslararası öğrencilerimizin, 
ikamet süreçleriyle ilgili tüm işlemlerini 
kendi üniversitelerinin yerleşkeleri içinde 
yapabilmeleri sağlandı. Yeni getirdiğimiz 
sistemde uluslararası öğrenciler, öğrenci 
ikamet izni için gerekli belgeleri il göç 
idaresi müdürlükleri yerine kendi 
üniversitelerinin uluslararası öğrenci 
o�slerine teslim etmektedir. Üniversiteler 
de dosyaları hazırlayarak il göç idaresi 
müdürlüklerine göndermektedir.” dedi. 
 
Uluslararası öğrencilerin izlemesi gereken 
adımları anlatan bir rehberi Türkçe, 

İngilizce, Almanca, Rusça ve Arapça 
olmak üzere 5 dilde hazırladıklarını ifade 
eden Başkan Hüseyin Kök, bu rehbere 
Başkanlığın internet sitesinden 
erişilebileceğini ifade etti.  
 
Uluslararası Öğrenciler, YİMER 157’yi 
arayıp 2’yi Tuşladığında Doğrudan 
Yabancı Temsilcisine Bağlanabiliyor

Göç İdaresi Başkanı Hüseyin Kök, 
uluslararası öğrencilerin bilgi desteğine 
ihtiyaç duyduklarında YİMER 157’yi 
arayabildiğini söyledi. Başkan Kök, 
uluslararası öğrencilerin YİMER 157 
aradıktan sora 2’yi tuşladığında doğrudan 
yabancı temsilcisine bağlandığı ifade etti. 
Başkan Hüseyin Kök, şunları söyledi: 

“Yabancılar iletişim merkezi YİMER, 
Türkçe, İngilizce, Arapça, Rusça ve Farsça 
olmak üzere toplam 5 dilde hizmet 
sunuyor. Ha�a içi 08:00-18.00 saatleri 
arasında bilgi edinme hattı olarak hizmet 
sunan YİMER 157, Türkiye’deki 
yabancıların Göç İdaresi Başkanlığı 
mevzuatı kapsamındaki sorularına cevap 
veriyor. Acil ihbar hattı olarak da 7 gün 
24 saat hizmet sunuyor. YİMER 157’yi 
aradığınızda okula kayıt süreçleri, öğrenci 
ikamet izni başvuru süreçleri ve sonucu, 
öğrencilerin mezuniyet süreçleri ve 
bildirim yükümlülükleri gibi konularda 
bilgiye hızla ulaşabilirsiniz.” Başkan 
Hüseyin Kök, YİMER’e mobil telefon 
uygulaması olan GÖÇBİL aracılığıyla da 
ulaşabileceğini belirtti.

SİVİL İNİSİYATİF

Ankara’da öğrenim gören uluslararası öğrenciler, Göç İdaresi 
Başkanlığı tarafından düzenlenen iftar programında bir araya geldi
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Türkiye İhracatçılar Meclisi (TİM) tarafından düzenlenen Tarım 
Kurulu Toplantısında Gıda ve Tarım İhracatındaki Engeller 
Masaya Yatırıldı
Türkiye İhracatçılar Meclisi (TİM) tarafından düzenlenen Tarım Kurulu Toplantısı, tarım ve gıda sektörünün 
ihracat vizyonuna dair önemli mesajlara sahne oldu. TİM Başkanı Mustafa Gültepe, gıda güvenliği ve tarımsal 
üretimin stratejik önemine dikkat çekerek, bu alandaki güçlü sanayi altyapısının ülke ekonomisi için fırsata 
dönüştürülebileceğini söyledi.

GÜLTEPE: “AVANTAJLARIMIZI 
FIRSATA 
DÖNÜŞTÜREBİLİRİZ”

Toplantıda konuşan TİM Başkanı 
Mustafa Gültepe, tarımsal üretim ve 
güvenli gıdaya erişimin tarih 
boyunca stratejik bir konu olduğunu 
vurgulayarak, bu önemin gelecekte 
daha da artacağını belirtti. Gültepe, 
“Gıda ve tarım, ihracatta da en 
avantajlı sektörlerimiz arasında yer 
alıyor. Bu alanda uzun yıllara 
dayanan birikime, zengin ürün 
çeşitliliğine ve ileri teknolojili 
üretim altyapısına sahibiz. Bu 
avantajlarımızı ülkemiz için fırsata 
dönüştürebiliriz.” dedi.

TARIM VE GIDA 
İHRACATINDAKİ ENGELLERE 
KARŞI ORTAK PROJE

Toplantıda, “İhracatta 2025 Yılı 
Eylem Planı” kapsamında, tarım ve 
gıda ihracatında karşılaşılan teknik 
engellerin aşılmasını hede�eyen 
“Gıda ve Tarım İhracatındaki 
Teknik Engellerin Aşılması Projesi” 
(GATE) tanıtıldı. Ticaret Bakanlığı 

tarafından sunumu yapılan proje ile 
sektördeki tüm paydaşların eşzamanlı 
harekete geçmesi amaçlanıyor.

BAKAN YARDIMCISI AĞAR: 
“YENİ PAZARLARA 
AÇILACAĞIZ”

Ticaret Bakan Yardımcısı Özgür 
Volkan Ağar, 2024 yılında yüzde 5,4 
artışla 32,6 milyar dolara ulaşan tarım 
ürünleri ihracatının daha ileri 
taşınması için çalıştıklarını söyledi. 
Ağar, ihracatçılar için yeni pazarlar 
yaratmak ve mevcut pazarlarda 
rekabet gücünü artırmak amacıyla 
sektörle birlikte stratejik adımlar 
attıklarını belirtti. Ayrıca gıda arz 
güvenliğinden ödün vermeden, 

sürdürülebilir ihracat artışı hede�yle 
Tarım ve Orman Bakanlığı başta 
olmak üzere tüm ilgili paydaşlarla 
çalışmalara devam ettiklerini ifade 
etti.

BAĞCI: “TARIMDA LİDERLİK 
İÇİN ÇALIŞIYORUZ”

Toplantıya ilişkin sosyal medya 
hesabından bir açıklama yapan Tarım 
ve Orman Bakan Yardımcısı Dr. 
Ahmet Bağcı ise sektör temsilcileriyle 
birlikte tarımın geleceği, çi�çilerin 
refahı ve sürdürülebilir üretim 
başlıklarını ele aldıklarını aktardı. 

Bağcı, “İhracat hede�erimizi 
büyütmek ve sektörün ihtiyaçlarını 
karşılamak üzere kapsamlı bir istişare 

gerçekleştirdik. Tarımı 
güçlendirmek, üreten çi�çimizi 
desteklemek ve ülkemizi tarımda 
lider yapmak için çalışmaya devam 
ediyoruz.” ifadelerini kullandı.

SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK RAPORU 
SUNULDU

Toplantıda ayrıca TİM tarafından 
hazırlanan “Tarım ve Hayvancılık 
Sürdürülebilirlik Raporu” da 
katılımcılara sunuldu. Sektörel 
taleplerin dile getirildiği etkinlikte, 
ihracatın sürdürülebilirliği ve 
stratejik büyüme hede�eri de 
gündeme taşındı.



ürkiye’nin Kahire 
Büyükelçisi Salih Mutlu Sen, 
Mısır’ın Gazze sınırındaki 

El-Ariş kentinde ŞeyhZüveyd 
Hastanesini ve Ariş Limanı'nı 
ziyaret ederek Gazze'ye 
gönderilmesi planlanan yardım 
hazırlıklarını inceledi.

Ariş Limanı yetkilileriyle lojistik 
depolama alanındaki Türk 
yardım malzemelerinin 
durumunu kontrol eden Şen, 
Refah Sınır Kapısı'na en yakın 
noktadaki Şeyh Züveyd 
kasabasında bulunan hastaneyi 
ziyaret etti.
Büyükelçi Şen, hastanede 
Gazzeli hastalara ilk basamak 
tedavi hizmetleri vermek üzere 
Mısır makamlarınca tesis edilen 
altyapı ve prosedürler hakkında 
bilgi aldı.

Hastanenin diyaliz merkezinde 
tedavi gören Mısırlı hastaları da 
ziyaret eden Şen, geçmiş olsun 
dileklerini ilettiği hastalara 
bayramlık hediyeler dağıttı.

Büyükelçi Şen, "Diyalize giren 
genç yaştaki insanları 
görmekten dolayı üzülsem de 
bu taşra hastanesinin en iyi 
teknoloji ve imkanlarla yöre 
insanına ve ayrıca Gazzeli 
kardeşlerimize sunduğu diyaliz 
hizmetini takdirle karşıladım." 
dedi.

Yakınları arasında böbrek yetm
ezliğinden muzdarip olanların 
bulunduğunu belirten Şen, 
diyaliz ve böbrek nakline özel 
önem verdiğini, Türkiye Organ 
Nakli Vakfı’nı da desteklediğini 
söyledi.

Şen, Türkiye Organ Nakli 
Vakfı'nın, Mısır Başbakan 
Yardımcısı ve Sağlık ve Nüfus 
Bakanı Halid Abdulga�ar'ın 
vizyoner ve atılımcı yaklaşımıyla 
Mısır ile de işbirliği ilişkisi 
geliştirdiğini belirtti.

Büyükelçi Şen, Refah Sınır 
Kapısı'na 15 kilometre mesafede 
olması nedeniyle Gazzeli hastalar 
ve yaralılar için ilk basamak ve en 
acil Mısır hastanesi olan Şeyh 
Züveyd Hastanesinin başhekimi ile 
görüşerek Gazzeli hastalara verilen 
hizmetler hakkında bilgi aldı.
Şen, ayrıca hastanenin bahçesinde 
Mısır ordusu tarafından, 
Türkiye’nin de malzeme katkısıyla 
sadece Gazzeli hastalara hizmet 
vermek amacıyla kurulan Sahra 
Hastanesini inceledi.

Gazze'ye gönderilmek üzere 
depolarda hazır tutulan diğer tıbbi 
malzemeler, jeneratörler ve 
ambulanslar dahil çeşitli yardım 
malzemelerini de inceleyen Şen, 
Kuzey Sina Valiliği, Mısır Kızılayı 
ve Ariş Liman yetkililerine ayrıca 
teşekkür etti.
Ziyaretinde Büyükelçi Şen’e AFAD 
ve Türk Kızılayı yetkilileri refakat 
etti.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan, Beştepe Millet Sergi 
Salonu'nda düzenlenen 
Filistinlilerle Kardeşlik İ�arı'na 
katılarak yaptığı konuşmada 
Türkiye’nin akan kanı durdurmak 
amacıyla tüm imkânlarını seferber 
ederek Gazze'ye yaklaşık 100 bin 
ton insani yardım malzemesi 
ulaştırdığını bildirmişti.

T
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kanatlanacak

TOMTAŞ tarafından Kayseri'de 
yapılacak olan eğitim ve ha�f 
kara taarruz uçağı ile montaja 

hazır uçak parçası üretim yatırım tesisinin, 
Yatırımlara Proje Bazlı Devlet Yardımı 
Verilmesine İlişkin Karar (süper teşvik) 
doğrultusunda desteklenmesi 
kararlaştırıldı.

Şirket, 2023 yılında başlayan ve 6 yıla 
yayılan yatırım için yaklaşık 9,5 milyar 
liralık sabit yatırım yapacak.

Yatırım kapsamında hayata geçecek tesiste 
150'si nitelikli yaklaşık 1000 kişi doğrudan 
istihdam edilecek. Ayrıca şehir ve çevre 
illerde yüksek teknoloji alt yükleniciliği ile 
binlerce kişilik ekosistem oluşturacak.

Kurulacak tesis yılda 12 eğitim ve ha�f 
taarruz uçağı için üretim kapasitesine sahip 
olacak. Yılda 2016 ton uçak parçası ve 84 
ana komponent seviyesi uçak parçası 
üretilebilecek.

HÜRJET'in uluslararası piyasalarda da talep 
görmesiyle yıllık kapasitenin önce 24, sonra 
48 uçağa çıkarılması planlanıyor.

Projeye teşvik kararı kapsamında gümrük 
vergisi mua�yeti, KDV istisnası, vergi 
indirimi, 10 yıl sigorta primi işveren hissesi 
desteği, nitelikli personel desteği ve yatırım 
yeri tahsisi gibi olanaklar sağlanacak.

TOMTAŞ Genel Müdürü ve Yönetim 
Kurulu Üyesi Ali Ekşi yaptığı açıklamada, 
Türkiye'nin savunma ve havacılık 
projelerine katkıda bulunmak ve bu alanda 
ihracat gerçekleştirmek amacıyla 2 yıldır 
yoğun bir çalışma yürüttüklerini söyledi.

Altyapı, eğitim ve serti�kasyon 
çalışmalarıyla kısa sürede önemli mesafeler 
aldıklarını vurgulayan Ekşi, bunun 
sonucunda da Ekim 2024'te HÜRJET 
projesinde Türk Havacılık ve Uzay 
Sanayiinin (TUSAŞ) onaylı tedarikçisi 
olarak 12 uçak için komponent seviyesi 
montaj hizmeti için sözleşme 
imzaladıklarını bildirdi.

TUSAŞ'ın kendilerine duyduğu güvenle 
HÜRJET projesinin parçası olmaktan gurur 
duyduklarını vurgulayan Ekşi, şöyle konuştu:

"TOMTAŞ'ın köklü tarihinden aldığımız 
güçle Kayseri'yi havacılıkta merkez haline 
getirmeyi amaçlıyoruz. HÜRJET de bunun 
kapısını açacak. TOMTAŞ, 15 Ağustos 
1925'te kurulmuştu. Proje Bazlı Teşvik 
Belgesi almaya geldiğimizde Kayseri'den el 
işi gümüş bir makas da getirdik. HÜRJET 
Montaj Fabrikasını şirketin 100. yılında 
açmak üzere Sayın Cumhurbaşkanımızı 
davet ettik."

TOMTAŞ, Ocak 2023'te yüzde 51 TOMTAŞ 
Yatırım AŞ, yüzde 29 TUSAŞ, yüzde 19 
ASFAT, yüzde 1 Erciyes Teknopark ortaklığı 
ile kuruldu.

İlk olarak Haziran 2023'te Kayseri 
Mimarsinan Organize Sanayi Bölgesi 
bünyesinde Talaşlı İmalat Fabrikası kuruldu. 
Geçen yıl Kayseri'de AR-GE ve Mühendislik 
O�si ile Ankara Mühendislik ve Tasarım 
O�si hayata geçirildi.

Bu yılın ikinci yarısında HÜRJET Montaj 
Fabrikası faaliyete başlayacak. 2027 yılında 
ise Kayseri Havalimanı yanında TOMTAŞ 
Havacılık Kampüsü devreye alınacak.
TOMTAŞ, HÜRJET Blok-I projesine yönelik 
imzalanan sözleşme kapsamında 12 uçak ve 
60 komponent seviyesi montaj hizmeti 
verecek.

Bu kapsamda uçağın ön gövde, orta gövde, 
arka gövde, kanat kutuları, kuyruk 
montajları ekim ayından itibaren 
gerçekleştirilmeye başlanacak ve Şubat 
2027'de Blok-I sözleşmesi tamamlanacak.

HÜRJET'in komponent seviyesi montajının 
yapılacağı tek tesis, oluşacak bilgi birikimi ve 
tecrübe ile küresel havacılık �rmalarına 
parça üretimi, montaj, bakım ve onarım 
faaliyetleri gerçekleştirme potansiyeline 
ulaşacak.

TOMTAŞ'ın söz konusu hede�ere ulaşmak 
için atacağı adımlarla 6 yıllık sabit yatırım 
tutarının 9,5 milyar liranın çok ötesine 
geçmesi bekleniyor.
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